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Al XXI-lea Congres 
extraordinar al Pe Ce IL Se 
și-a încheiat lucrările

Organ al Ministerului Agriculturii și Silviculturii din R. P. R,

Pregătirea temeinică a utilajului agricol
in centrul atenției mecanizatorilor

Rodajul și recepția finală
S.M.T. Florești din regiunea Galați 

a încheiat cu un deosebit succes acti
vitatea din anul trecut. Planul anual 
de producție de 28.611 hantri a fost 
îndeplinit și chiar, depășit cu 1.410 
hantri. Așa după cum îmi spunea di
rectorul stațiunii, tov. Mihai Dumi- 
triu, succesele dobîndite în 1958 în 
exploatare se datoresc îndeosebi fap. 
tului că aici s-a acordat o mare aten
ție reparării utilajului agricol. Intre- 
bîndu-1 pe tov. Dumitriu, cum se des
fășoară în prezent repararea parcului 
de mașini și tractoare, acesta mi-a 
arătat pe scurt că fată de data la care 
ne aflăm, stau destul de bine. In
tr-adevăr, la sfîrșitul săptămînii tre. 
cute din cele 67 tractoare, erau gata 
reparate rodate și recepționate nu mai 
puțin ca 56 bucăți (la care se mai 
adaugă și 8 diferențiale și transmisii 
de IAR și KD). Pe lingă acestea mai 
sînt gata 64 de pluguri, 21 cultiva, 
toare, 86, grape, 10 semănători, 20 dis- 
cuitoare, 23 remorci platforme, cisterne 
și vagoane dormitor.

Cunoscut fiind că în procesul teh. 
nologic de reparare, rodajul și recep
ția finală joacă un rol foarte impor
tant, m-am dus la atelierul mecanic 
să văd cum se execută aceste opera, 
ții, mai ales că în unele unități, aces
tora nu li se acordă atenția cuvenită.

Pe bancul hidraulic de rodaj tocmai 
se roda „la ca!d“ un motor KD. Pe 
lingă mecanicul Petre Ungureanu care 
execută rodajul tuturor motoarelor, în 
sala de rodaj se afla și mecanicul 
șef, tov. ing. Marin Ion. care personal 
supraveghea această importantă ope
rație. Din discuția avută apoi cu me
canicul șef, am aflat că aici rodajul 
se execută așa după cum prevăd in. 
dicațiile tehnice. Mai întîi „la rece“ 
cu ajutorul unui electromotor timp de 
3 ore și jumătate (la fiecare viteză 
cîte o oră, iar la vitezele 4—5 cîte 15 
minute.) Apoi motorul , se pregătește 
pentru rodajul „la cald". După ce se 
alimentează cu apă și carburanți, mo
torul se pornește cu electromotorul, 
apoi se rodează ca și la rece, timp de 
3’/» ore. Pentru a se verifica dacă 
rodajul a fost bine executat se face 
un control, care constă în demontarea 
unui capac de bielă și palier urmă- 
rindu-se comportarea motorului și fe. 
Iul în care a fost executată reparația. 
După rodajul la cald se determină 
puterea motorului la frîna hidraulică 
și consumul de combustibil pe cal-pu- 
tere/oră.

După ce toate aceste operații au fost 
executate motorul se cuplează cu 
transmisia (care în prealabil a fost și 
ea rodată cu electromotorul).

La S.M.T. Florești rodajul se exe. 
cută cu ajutorul a două bancuri: unul 
cu frînă cu paletă, numai pentru trac
toarele IAR, și altul hidraulic, univer-

sal, adică șl pentru motoare IAR 
pentru KD-uri.

După rodaj, tractoarele se trec 
recepția finală. Comisia de recepție 
care este alcătuită din directorul sta
țiunii, mecanicul șef, mecanicul șef II, 
tractoristul respectiv și șeful brigăzii, 
urmăresc mai intîi ca tractorul să aibă 
montate toate accesoriile exterioare, 
să fie vopsit etc. Apoi tractorul se 
pornește și se urmărește dacă motorul 
nu are avans Ia pompa de injecție, 
sau rămîne în urmă, dacă regulatorul 
intervine la timp, dacă nu Încălzește, 
dacă nu se aud bătăi etc. Numai după 
ce tractorul trece cu succes acest exa. 
men, reparația lui se recepționează.

I. LEȘEANU

LA CENTRUL MECANIC CIULNITA

Condiționează sămința
Iarna aceasta i-a găsit bine pregă

tiți pe țăranii muncitori din satul De- 
lureni, raionul Sărmaș. încă din 
toamna trecută ei au isprăvit cu lu
crările în cîmp. Planul de însămînțări 
a fost nu numai îndeplinit, ci depășit 
cu mult, iar terenurile destinate însă- 
mînțărilor de primăvară au fost arate 
în întregime. Țăranii muncitori din 
satul Delureni au tras învățăminte 
prețioase în primăvara anului trecut, 
cînd cei care n-au respectat regulile 
agrotehnice au pierdut o bună parte 
din recolta de porumb. De aceea, ei nu 
pierd timpul prețios ci se pregătesc in
tens pentru campania de primăvară.

Pînă acum ei au cărat pe cîmp tot bă
legarul de grajd. De asemenea, își re
vizuiesc inventarul agricol, își pro
cură sămînta necesară și o condițio
nează. Tot mai multi țărani pot fi vă- 
zuti în zilele acestea 
tîndu-se cu uneltele 
trul de reparat, sau 
centrul de selectare.
15 grape și 5 semănători sînt gata re
parate. Au fost condiționate peste 
5.000 kg. de semințe. Intovărășiții An
drei Demeni, Moldovan Aron și alții 
sînt fruntași în aceste munci.

Reparația tractoarelor pentru lucră
rile agricole de primăvară se desfă
șoară cu intensitate sporită șl la cen
trul mecanic Ciulința din regiunea 
București. In fotografie: echipa de 
mecanici, condusă de tov. Mitin Flo- 
rea, lucrînd la montarea pieselor unui 
tractor ce a fost reparat.

pe uliți, îndrep- 
agricole la cen- 
cu semințele la 
40 de pluguri,

ARIEȘAN AVRAM 
corespondent

comu-

(Sibe- 
slujba

In ședința din dimineața zilei de 5 
februarie a Congresului al XXI-lea al 
P.C.U.S., academicianul KONSTANTIN 
OSTROVITIANOV și-a consacrat cu
vîntarea analizării problemelor teore
tice, elaborate în raportul lui Nikita 
Hrușciov. referitoare la perioada con
struirii desfășurate a societății 
niște în Uniunea Sovietică.

In prezent, bogățiile Iakuției 
ria răsăriteană) 6Înt puse în
poporului sovietic, a spus în cuvîntarea 
sa SEMEN BORISOV, prim-secretar 
al Comitetului regional de partid din 
lakuția. Semen Borisov a arătat că 
oamenii muncii din Iakutia au hotărît 
ca pînă în 1965 să sporească extracția 
de diamante nu de 14 ori, așa cum 
prevedeau cifrele de control ale planu
lui septenal, ci de 20 de ori în com
parație cu nivelul anului 1958. In con
tinuare vorbitorul a subliniat creșterea

deosebit de rapidă a nivelului cultural 
al poporului iakut.

Academicianul MARK MITIN, pre- 
ședințele conducerii Asociației unio
nale pentru răspîndirea cunoștințelor 
politice și științifice, a declarat în cu
vîntarea sa: Cel de-al XXI-lea Con
gres reprezintă un tablou minunat al 
unității de monolit și al for (ei Partidu
lui Comunist, o emoționantă demons
trație a dragostei pe care i-o poartă 
partidele frățești comuniste și munci
torești. Academicianul Mitin s-a refe
rit la tezele teoretice prezentate 
portul lui N. S. Hrușciov, care 
calea

Cu 
Mitin 
ginea
tării economiei naționale a U.R.S.S. pe 
anii 1959—1965,

de vorw

NIKITA
C.C. a!

în ra- 
indică

înaintării spre comunism, 
cuvîntarea academicianului 
s-au încheiat discuțiile pe mar- 
cifrelor de control ale dczvol-

Mark

La discuțiile pe mar-.

ginea raportului cu privire la planul 
septenal au luat cuvîntul 86 
bitori.

După o scurtă pauză, 
HRUȘCIOV, prim-secretar al
P.C.U.S. și președinte al Consiliului 
de Miniștri, a rostit cuvîntul de în* 
chidere.

După aceia Congresul a adoptat 
Rezoluția pe marginea raportului pre* 
zentat de N. S. Hrușciov ,,Cu priviră 
la cifrele de control ale dezvoltării e« 
conomiei naționale a U.R.S.S. pe anii 
1959—1965".

Apoi, N, S. Hrușciov a propus c«| 
viitorul Congres al partidului să aibă 
loc în anul 1961. Această propune* 
re a fost adoptată de Congres.

Cu aceasta,
XXI-lea
P.C.U.S.

lucrările celui de-al 
Congres extraordinar .al 

s-au încheiat.

Dezbaterile asupra raportului prezentat
de tovarășul N. S. Hrușciov

Tn zilele de 30, 31 
februarie au continuat

Ianuarie și 
la Moscova

Repară
Pentru ca lucrările din campania de 

primăvară să decurgă în bune condi
ții. în comuna Severinești, raionul Tr. 
Severin, se fac de pe acum pregătirile 
necesare. In fiecare circumscripție 
electorală a fost înființat cîte un cen
tru de germinație unde țăranii munci
tori aduc semințe de diferite culturi 
(porumb, fasole, ovăz .și altele) pentru 
a le încerca puterea de încolțire. Fie
care centru are cîte un responsabil 
care este îndrumat și controlat de 
către tehnicianul agronom al comunei.

De asemenea, la cele patru centre 
de reparare a uneltelor au fost afișate

uneltele
de pe acum tabelele cu preturile lucră
rilor respective, iar comitetul executiv 
al sfatului popular se îngrijește în 
permanentă de aprovizionarea acestora 
cu cărbunii necesari. Rezultatul: nu
mai în cîteva zile au fost puse la 
punct 10 pluguri, 3 grape, 2 tîrșitori 
ș.a.m.d. Primii care au reparat și pus 
la punct uneltele agricole sînt întovă
rășiri Gh. Dragotescu, Petre Dăescu, 
Constantin St. Jugăranu și alții.

Economii 
la recondifionări
Mecanizatorii de Ia stațiunile de 

mașini și tractoare Recea, Timpeni 
și Greci din regiunea Pitești, au ter
minat repararea tractoarelor și ma. 
șinilor necesare lucrărilor agricole 
de primăvară. De asemenea, S.M.T.- 
urile Teiu și Radomirești sînt avan
sate in executarea reparațiilor.

în acest an stafiunile de mașini și 
tractoare din regiunea Pitești, orga
nized mar bine munca în ateliere, 
au reparat plnă la 29 ianuarie trac
toarele în proporție de 82 la sută, 
plugurile în procent de 85 la sută, 
iar cultivatoarele și semănătorile, 
de 93 ]a sută.

Prin recondifionarea unor piese 
de schimb și folosirea rațională a 
materialelor, mecanizatorii de la sta. 
(iunea de mașini și tractoare Recea, 
au realizat economi/ în valoare de 
peste 16.000 de lei.

GH. BORONTEA
corespondent

In locul mlaștinilor
ogoare mănoase

0 Participarea entuziastă a oamenilor muncii la îmbunătățirile funciare 0 Pe șantierul 
Checea-Jimbolia au fost economisiți peste 3.000.000 lei prin muncă voluntară 

Ritmul rapid al colectivizării agriculturii din regiunea Timișoara, creează largi 
posibilități pentru dezvoltarea îmbunătățirilor funciare

au fost escavați aici aproape 700.000 
m.c- de pămînt, realizîndu-se prin 
muncă voluntară economii în valoare 
de peste 3.000.000 lei. Pe o distanță 
de mai bine de 215 km. se întind 
cum canale de desecare, pe care 
fost făcute peste 40 de 
artă. Totodată au fost 
construcțiile necesare stațiilor 
pompare de la Bobda, 
Cenei.

Rezultate asemănătoare 
Checea-Jimbolia au fost 
în alte părți ale regiunii. Pe șantie
rele de la Cruceni-Timișaț, Sareș.Ui- 
leac și altele, numeroși țărani mun
citori, lucrători din fabrici și uzine, 
studenți, au răspuns cu însuflețire 
chemării partidului, executînd prin 
muncă voluntară un volum însemnat 
de lucrări de îmbunătățiri funciare. 
Nu odată s-a vorbit despre entuzias-

Pentru recolte bogate
In scopul obținerii unor recolte bo

gate, țăranii muncitori din satul Giu- 
luș, raionul Tîrnăveni, au început 
transportul gunoiului de grajd la 
cîmp.

Au fost transportate peste 15 tone. 
Fruntași în această muncă sînt depu
tății Oprișor Petru. Teodor Coman și 
alții.

AUREL ȘEULEAN 
corespondent

De curînd am avut prilejul să stau 
de vorbă cu tov. Emil Pop, directo
rul Direcției zonale de îmbunătățiri 
funciare din Timișoara. In timp ce 
discutam atenția mi-a fost atrasă de 
o hartă agățată pe unul din pereți, 
care înfățișa rezultatele obținute în ac
țiunea de îmbunătățiri funciare. Pe 
hartă erau reprezentate, prin cerculețe 
de diferite culori și mărimi, șantierele 
de hidroameliorații care au funcțio
nat în anul trecut, Mi-am oprit pri
virea asupra unui cerc mai mare de- 
cît celelalte. In dreptul lui un nume: 
Checea-Jimbolia. Dedesubt, cîteva ci
fre.., 151.717 zile-om prestate., 
311.491 m. c. săpați prin muncă vo. 
luntară... 12-500 de ha redate circui
tului agricol.

Interesîndu-mă îndeaproape de acti. 
vitatea acestui șantier am aflat o se
rie de amănunte interesante. In 1958

lucrări 
terminate

Jimbolia

celor de 
obținute
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mu) colectiviștilor din comunele Le. 
nauheim, Checea, Beregsăul Mic, al 
lucrătorilor din gospodăria agricolă 
de stat Ionel, sau al celor din 
SM.T.-uI Peciui Nou. Datorită parti
cipării masive a oamenilor muncii la 
lucrările de îmbunătățiri funciare s-a 
putut reda anul trecut circuitului a- 
gricol în regiunea Timișoara o însem. 
nată suprafață de teren. In locul 
mlaștinilor au apărut în șesul bănă
țean pămînturi mănoase care vor 
da roade îmbelșugate In anii ce vin.

★
Lucrările de îmbunătățiri funciare 

constituie una din acțiunile cheie, în 
redresarea agriculturii bănățene. Ex
periența anului trecut a dat la iveală 
un fapt deosebit de semnificativ șl 
anume că în condițiile agriculturii 
socialiste acțiunea de valorificare de 
noi terenuri poate fi desfășurată cu 
bune rezultate, reaîizîndu-se totodată 
mari economii bănești 
central al statului.

Ritmul rapid în care se 
în prezent colectivizarea
în regiunea Timișoara creează con
diții din cele mai prielnice pentru ex. 
tinderea în anul acesta a lucrărilor 
de îmbunătățiri funciare. In raionul 
Jimbolia de pildă, — unde agricul
tura este în întregime colectivizată— 
țăranii muncitori și-au propus să 
continue anul acesta lucrările de îm
bunătățiri funciare săpînd prin muncă 
voluntară peste 600.000 de m.c. Se 
prevede de asemenea deschiderea 
unor, noi șantiere cu muncă volun
tară, ca de exemplu la Partoș (unde 
se vor executa lucrări de desecare

Ing. N. FLORIAN

din fondul

desfășoară 
agriculturii

(Continuare In pag. a 2-a)

A fost un timp, a spus în continuare 
I. D. Mustafaev, cînd în ceea ce pri
vește dezvoltarea sa economică, Azer
baidjanul se afla la un nivel tot atît 
de înapoiat ca celelalte țări ale Orien
tului Apropiat și Mijlociu. Astăzi însă. 
Azerbaidjanul s-a transformat într-o 
republică sovietică înaintată, avînd o 
industrie, agricultură și cultură socia
liste puternic dezvoltate. Aceasta o da
torează Azerbaidjanul înfăptuirii nea
bătute a înțeleptei politici naționale le
niniste, grijii permanente a Comitetu
lui Central al Partidului și a Gu
vernului Sovietic pentru înflorirea 
tuturor republicilor naționale ale 
Uniunii Sovietice, ajutorului frățesc 
al marelui popor rus, care și-a cîștigat 
stima și dragostea profundă a oameni
lor muncii din întreaga lume.

Apoi a luat cuvîntul A. I. KIRI
CENKO. Toate uriașele realizări ale 
țării noastre, a declarat el, sînt re
zultatul muncii organizatorice gigan
tice a partidului nostru, al rolului 
său conducător, al politicii sa'e le
niniste clarvăzătoare. Dezvoltînd și 
aplicînd în mod creator teoria marxist- 
leninistă, partidul înlătură cu curaj 
din cale tot ceea ce și-a trăit traiul, 
s-a învechit, tot ceea ce frînează 
mersul nostru înainte.

A. I. Kiricenko a subliniat că o 
astfel de frînă a fost grupul antipar
tinic, care după moartea lui 1. V. 
Stalin a acționat împotriva celor mai 
importante măsuri ale Comitetului 
Central îndreptate spre asigurarea a- 
vintului continuu al economiei și cul
turii. Dogmatici demni de dispreț, 
care s-au rupt de viață, membrii gru
pului nici nu bănuiau cit de mult 
rămîn ei în urmă față de marxism- 
leninismul viu și adevărat, de viața 
poporului, de tot ceea ce transformă 
teoria într-o forță materială.

Adevărat marxist-leninist este acela, 
a spus A. I. Kiricenko, care nu nu
mai că a studiat și a înțeles trecutul 
poporului său, dar cunoaște bine și 
viața de astăzi a oamenilor muncii și 
știe să privească în viitor. Partidul 
rezolvă de pe poziția marxism-leni- 
nismului creator, ținînd seama de si
tuația reală, toate problemele politicii 
interne și internaționale, toate proble
mele care apar In cursul construirii 
comunismului.

Zdrobind grupul antipartinic, Co
mitetul Central a repurtat o mare 
victorie în practica construcției co- 

’-*■ * . .* _ ...r::„; -j
mai înrăit își dă seama cită dreptate

2 
lucrările celui de al XXI-lea Congres 
extraordinar ' “ ’ _
Congresului se desfășoară într-o at
mosferă de excepțională unanimitate. 
Cuvîntările 
monstrează 
precedent a . . -_____
încrederea nemărginită a oamenilor 
sovietici în Comitetul Central leni
nist.

Ședința din după-amiaza zilei de 
30 ianuarie a celui de al XXI-lea 
Congres al P.C.U.S. a fost prezidată 
de Nikolai Ignatov.

In cadrul discuțiilor la raportul'lui 
N. S. Hrușciov primul a luat cuvîn
tul acad. M. LAVRENTIEV, vicepre
ședinte al Academiei de științe a 
U.R.S.S., președintele filialei din 
Siberia a academiei, care a vorbit 
despre sarcinile trasate prin planul 
septenal științei sovietice și savanți- 
lor sovietici.

A urmat la cuvînt L. BREJNEV, 
membru al Prezidiului C.C. al 
P.C.U.S., care a vorbit pe larg de
spre dezvoltarea producției metalur
gice în cursul septenalului.

Delegații la cel de-al XXI-lea Con
gres au fost salutați în numele co
muniștilor din Finlanda și al poporu
lui finlandez de VILE PESSI, se
cretar general al P.C. din Finlanda.

.Ultima a luat cuvîntul în ședința 
din după-amiaza zilei de 30 ianuarie, 
DOLORES IBARRURI, secretar ge
neral al C.C. al P.C. din Spania, 
care a transmis celor prezenți un 
frățesc și entuziast salut din partea 
întregii Spânii muncitoare și pro
gresiste.

Ședința din dimineața de 31 
ianuarie s a deschis sub președinția 
lui L. N. Efremov. El a dat cuvîntul 
lui L D. MUSTAFAEV, prim-secretar 
al C.C. al Partidului Comunist din 
Azerbaidjan.

Actualul congres, a declarat I. D. 
Mustafaev, va intra în istoria parti
dului nostru ca una din paginile stră
lucite, mareînd începutul unei perioa
de noi în dezvoltarea Uniunii Sovie
tice — perioada construcției desfășu
rate a comunismului. Nu există nici 
o îndoială că, în termenul istoric cel 
mai scurt. Uniunea Sovietică va ocupa 
primul loc în lume atît din punct de 
vedere al volumului absolut al pro
ducției, cit și din punct de vedere al 
producției pe cap de locuitor și va a- _____  ... __ _ _ 1V1
vea cel mai ridicat nivel de trai din munis'te. ĂcumTptnă ~șT scepHcul cel 
lume. i—’ — ..........

al P.C.U.S. Lucrările

rostite de delegați de- 
limpede unitatea fără 
partidului și poporului,

IN RAIONUL PLOEȘTI

a avut și cit de perspicace a fost Co* 
mitetul Central al P C-U-S., a spu« 
în continuare A. I. Kiricenko, înfăp* 
tuind una după alta măsuri de cea 
mai mare importanță.

Niciodată încă industria noastră nu 
a cunoscut un asemenea avînt ca in 
prezent, după schimbarea radicală a 
vechilor forme și metode de condu* 
cere economică. Rolul creator și or* 
ganizator al Partidului Comunist, al 
Comitetului său Central, s-a manife* 
stat cu o deosebită forță și în reali* 
zarea avintului rapid al agriculturii*

In continuare A. I- Kiricenko al 
vorbit despre munca cu cadrele.

V. P. MÎLARȘC1KOV, șeful secțief 
agricole pentru R.S.F.S.R. a C.C. al 
P.C.U.S., și-a consacrat cuvîntarea' 
dezvoltării agriculturii în Federația' 
Rusă-

Ca rezultat al valorificării pămîn* 
turilor înțelenite și virgine, al schim* 
bării structurii^ suprafețelor cultiva-' 
bile și al ridicării nivelului tehnic al 
agriculturii au sporit considerabil în 
republică producția și achizițiile de 
cereale, sfeclă de zahăr, floarea-soa* 
relui, in cu fibre lungi și de produsei 
animaliere. In ultimii cinci ani în Fe* 
derația Rusă producția globală de ce* 
reale a crescut de la 2.900 milioană 
puduri, la 4.800 milioane puduri. A* 
nul trecut s-au vîndut statului 1.934 
milioane puduri de cereale, în timp 
ce în anul 1953 colectările globale de

(Continuare In pag, 4)

Noi ogoare unite

Cultura legumelor
Orașul Ploești este unul din marile 

centre industriale ale țării noastre, cu 
un număr de locuitori destul de apre
ciabil. De aceea, aprovizionarea mun
citorilor și funcționarilor de aci cu 
legume proaspete și in cantități sufi
ciente pe toată durata anului, este o 
problemă a cărei : rezolvare cere o 
mare atenție din partea organelor 
conducătoare, de partid și de stat, ale 
orașului, raionului și regiunii Ploești. 

Referindu-ne la modul în care' este 
aprovizionat Ploeștlul cu legume, nu 

, vom avea de spus .prea multe vorbe 
de laudă. Se simte măi cu seamă lip
sa legumelor timpurii, iar pe timpul 
verii, nu rareori se întîmplă ca apro. 
vizionarea orașului să fie făcută cu 
zarzavaturi aduse din alte părți ale 
țării. Oare în turul orașului Ploești 
nu sînt legumicultori pricepufi, care 
să poată asigura aprovizionarea aces
tuia cu legume proaspete și în canti
tăți suficiente pe tot timpul anului ? 
Fără îndoială că nu se poate afirma 
lucrul acesta. Locuitorii comunelor, 
Negoești, Ploeștiori, Ttrgșorul Vechi, 
Petroșani, Romînești etc. din raionul 
Ploești, sînt cunoscufi ca buni grădi
nari, majoritatea lor avînd ca ocupație 
de bază legumicultura. Atunci? Cauza 
trebuie căutată în lipsa de îndrumare 
tehnică din partea organelor agricole, 
în minima importantă care s-a acordat 
legumicultura în cadrul raionului Plo
ești, atît în ce privește extinderea a. < 
cesteia cit și în privința. obținerii unei 
produefii cît mai mari la ha. Acolo 
unde a existat o preocupare perma- , 
nentă pentru obfinerea de produefii i 
mari, legumicultura s-a dovedit a fi , 
o ramură rentabilă, aducătoare de i 
mari venituri bănești. Gospodăria co- , 
lectivă din Rîfov, de pildă, cultivlnd ; 
tn anul trecut cu legume o suprafață j 
de 4 ha, a realizat din vlnzarea a- ; 
cesiora un venii de 100,225 lei, asi- t

o ramură neglijată
gurîndu.șl numai pe această cale o 
bună parte din sumele necesare împăr. 
firii de venituri bănești membrilor gos
podăriei. Realizări frumoase în legu
micultură au obfinut în anul trecut și 
alte gospodării colective ca cele din 
Ttrgșorul Vechi, Romînești etc. Din 

cu 
din

Ttrgșorul Vechi, Romînești etc. 
păcate însă suprafețele cultivate 
legume de unitățile cooperatiste 
raion sînt foarte reduse, ele reprezen- 
tînd abia circa 2 la sută din supra- 
fața cu grădini a raionului.

Un aspect negativ legat de proble. 
ma legumicultura raionului Ploești, 
îl constituie faptul că deși există surse 
de apă din care s-ar putea iriga mii 
de ha, suprafața irigată cultivată în 
anii irecufl cu legume a fost destul 
de redusă. Mai mult chiar, întinse su
prafețe arabile, amenajate pentru iri
gat, pentru care au fost investite în
semnate sume de bani, au fost pără
site, cultivlndu-se pe ele grîu, plante 
de nutref etc. In comuna Negoești, de 
pildă, din 700 de ha amenajate pen
tru irigat, n-au fost folosite în anul 
trecut pentru legumicultură decît 128 
de ha, în Puchenii Mari din 200 de ha 
amenajate — doar 0,50 de ha, iar în 
Valea Călugărească n-a fost folosit 
pentru legumicultură nici un ha din 
cele 115 ha de teren amenajat pen
tru irigare. Condamnabil e că nici în 
în anul acesta n-au fost luate încă 
măsuri pentru ca aceste terenuri să 
fie folosite pentru culturi irigate. De 
aceea, organele agricole raionale, în 
colaborare cu sfaturile populare comu. 
nale, trebuie să treacă de urgenfă la 
luarea acestor măsuri, în așa fel, Incit, 
in acest an toate aceste suprafefe să 
fie reamenajate șl cultivate cu legu
me, sfeclă de zahăr și alte culturi iri- 
gabile,

Obfinerea de legume timpurii este 
de asemenea o problemă neglijată în. 
raionul Ploești. Deși ne aflăm în luna 
februarie, cînd se fac însămînlări în 
răsadnife, în comunele cu pondere le
gumicolă mare din raion se simte prea 
pufin lucrul acesta. E de ajuns să a- 
mințim că din cei 49.250 m.p. de ră
sadnițe existente în raion, pînă zilele 
trecute nu fuseseră însămînțați decît 
204 m.p. în vederea producerii legu. 
melor timpurii. Slab se desfășoară și 
munca de reparare a răsadnițelor și 
de construire a celor noi. Pînă în 
prezent au fost reparate răsadnițe în 
suprafață de 7.000 m.p. din 17.025 
m p. planificafi, și construite 408 m.p. 
răsadnife noi din 5.000 m.p. planifi
cați. Repararea și revizuirea motoa
relor pentru irigat sînt și ele. rămase 
In urmă. Astfel, din cele 35 de motoa
re existente, pînă la 3 februarie n-au 
fost puse la. punct decît 9. Toate a- 
ceste lucruri dovedesc că în raionul 
Ploești nici în anul acesta nu se a. 
cordă atenția cuvenită legumicultura. 
E de datoria organelor agricole raio
nale să analizeze temeinic posibilită
țile de dezvoltare a legumicultura 
în cadrul raionului, să îndrume cu 
pricepere pe legumicultori în scopul 
obținerii unor produefii cit mai mari 
și cit mai de timpuriu. Un accent 
deosebit trebuie pus pe extinderea su
prafețelor de grădini în sectorul coo
peratist al agriculturii. O sarcină de 
seamă tn această pirivință o au și 
unitățile contractante de legume 
(APROZAR, cooperație și fabricile 
de conserve) care prin contractarea 
unor suprafefe cit mai mari și prin 
asigurarea materialelor necesare le
gumicultorilor pot să sprijine serios 
aefiunea de extindere a legumicultura 
in cadrul raionului.

V, POMPILIU

Pășesc pe calea 
belșugului

Zi de zi sosesc la redacție vești 
din satele patriei. Fel de fel de scri
sori, cu fel de fel de scrisuri. In ele 
sînt cuprinse gînduri, bucurii, preo* 
cupări ale celor ce lucrează pe ogoa
re, sau ale celor ce muncesc alături 
de ei.

Iată, într-o scrisoare ni se anunță 
repararea înainte de vreme a utilaju
lui agricol la un S.M.T., în alta că' 
membrii colectiviști au cărat pe cîmp 
sute de tone de gunoi de grajd șt 
pregătesc semințele ; din alta reiese 
că lucrînd în comun întovărășiți! au 
obținut rezultate însemnate.

De cîtva timp însă s-a înmulțit 
numărul scrisorilor în care se anunță 
că tot mai mulți țărani individuali» 
convinși că drumul belșugului și al 
bunăstării este cel al gospodăriei co* 
lective și întovărășirii agricole, se a* 
lătură marii familii a colectiviștilor] 
și întovărășiților. Convingerea lor 
este întărită de sucesele mari obținu* 
te de gospodăriile colective și into* 
vărășirile existente.

In sala căminului cultural din co 
muna Tudor Vladimirescu, raionul 
Liești, s-au adunat colectiviștii pen
tru a discuta rezultatele anului 1958 
și planul pe anul in curs. La aduna
rea colectiviștilor a participat și un 
mare număr de țărani individuali din 
comună. Discuțiile erau în toi cînd 
spre masa prezidiului o pornit o 
foaie. Țăranul individual Turlugan 
Vasile cerea să fie primit în colecti
vă. Chiar în acea adunare au mai 
fost primite încă 50 de asemenea ce* 
reri.

In comuna Curtuiușeni, regiunea 
Oradea, numai în decurs de două 
săptămîni s-au înscris în întovărăși
rea ,,1 Mai" peste 50 de țărani indi
viduali. In comuna Valea lui Mihai, 
în prima lună a acestui an, 87 de 
țărani individuali s-au înscris în în
tovărășire și 70 de întovărășiți au 
adus în întovărășire întreaga supra
față de teren pe care o au, convinși 
fiind că munca laolaltă dă roade îm-, 
belșugate.

In raionul Beclean, sectorul socia
list al agriculturii prește de Ia o zi 
la alta. Astfel în decurs de cîteva 
săptămîni s-au înscris în gospodării
le colective și întovărășiri 1397 fami
lii cu peste 2.200 ha. teren. Comunele 
Nuseni, Chirales și Sîngiorzul Nou ale 
aceluiași raion 
tivizate. Zilele 
șarm, comuna 
146 familii de 
o suprafață de
unei întovărășiri.

FLORICA

sînt aproape coopera- 
trecute In satul Sa- 

Chiuza, un număr da 
țărani 
82 ha.

individuali cu 
au pus bazei*

PLOPEANU
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La poalele munților Carpați, pe 
rîul Luncavăț, se află comuna Văi- 
deeni. Tradiția localnicilor de a pă
stra comorile culturale ale folcloru
lui romlnesc se vede prin însăși ac
tivitatea dusă de aceștia in cadrul 
căminului cultural.

In fotografie: Echipa de fluierași 
pregătind un spectacol.

NOUTĂȚI DIN SATE

Faza intercomunală
a concursului

Recent la căminul cultural Deleni, 
raionul Vaslui, a avut loc faza inter- 
corftunală a celui de al V-lea concurs 
al formațiltor artistice de amatori.

La concurs s-au prezentat cămi
nul cultural Delenii de Sus, echipa 
de dansuri și soliști vocali și cămi
nul cultural Delenii de Jos cu echi
pa de cor și soliști instrumentiști.

Au fost mult apreciate corurile ca 
„Hora pentru colectivă". „Bădiț-at 
meu", „Steagul partidului", dansu
rile „Hora din Deleni". un dans spe
cific local, „Ardeleana" „Bătuta" și 
altele.

S-au evidențiat artiștii amatori 
Crăciun H. Ion, Popica Eugenia, 
Andreescu Maria de la Delenii de 
Sus, Ciulei Virginia, Țiu Gh. și Vra
bie Lucia, din Delenii de Jos.

S-au calificat pentru faza raiona
lă corul căminului cultural Delenii 
de Jos, echipa de dansuri a căminu
lui cultural Delenii de Sus și soliș
tii vocali Țugulea Sterian și Păpiu 
Eugenia (Delenii de Sus) și Birsu 
Vâsile lă fluer (Delenii de Jos).

Comuna Costiști n-a prezentat la 
'eonturs nici o formație.

VICTOR VASIL1U 
corespondent

La claca despre care va fl vorba tiu 
s-au făcut glume pe seama vreunui 
popă tuns sau a vreunui leneș , au lip
sit poveștile despre o fată bătrînă 
care-și caută ursita într-o oglindă in 
noaptea de bobotează sau despre un 
om beat care a văzut pe dracul. Nu. 
A fost vorba despre viața nouă pe care 
o trăiește unul dintre locuitorii satu
lui Făclia — sat așezat nu departe de 
Medgidia.

Se numește Ștefan Seninoiu, care, 
asemeni tuturor țăranilor muncitori 
din regiunea Constanța, este colecti
vist. Ceva mai mult, Seninoiu este 
unul dintre fruntașii gospodăriei co
lective din sat. In cinstea lui casa ra
ională de cultură a organizat o ser
bare. Despre conținutul acestei festi
vități vorbește chiar titlul manifestă
rii : „O familie de oameni harnici";

împreună cu familia sa, formată din 
5 membri, colectivistul Ștefan Seni
noiu, a adus o contribuție de seamă 
la întărirea gospodăriei colective. 
Membrii familiei Seninoiu ău efectuat 
în 1958,

Despre 
plata ce 
depusă a 
tită mai 
familia
masa 
toare a școlii elementare din sat. Ște
fan Seninoiu a vorbit celor prezenți, 
dintre care mulțl veniseră din satele 
vecine, despre foloasele muncii în gos
podăria colectivă. „Pentru zilele-mun- 
că realizate anul trecut, a arătat vor
bitorul, am dus acasă 3.720 kg grîu, 
5.580 kg porumb, aproape 160 kg ulei, 
930 kg cartofi, 930 kg orz și ovăz, 
4.650 de Iei, 372 litri vin, apoi zarza-

930 de zile-muncă.
hărnicia lor și despre răs- 

li s-a cuvenit pentru munca 
fost vorba în serbarea amin- 
sus. Cu emoție și bucurie, 

colectivistului a luat loc la 
prezidiului intr-o sală încăpă-

vaturi, nutreț pentru animalele pe 
care le am acasă etc".

Năpăstuitul din trecut care cu vreo 
20 de ani in urmă a părăsit un sat 
nevoiaș din Oltenia pentru a-și ciști. 
ga mai ușor o bucată de pline, trăieș
te în gospodăria colectivă 0 viață 
nouă demnă de un om al muncii.

Casa nouă și Încăpătoare pe care 
și-a censtruit-o Seninoiu este prima 
dovadă a acestei vieți. Dar nu numai 
atît. Pe o etiierj nouă Ca și to,.tă 
mobila pe care colectivistul și-a cum
părat-o nu de mult, se află im aparat 
de radio la priză — satul este com
plet electrificat.

Despre aceste Înfăptuiri și multe al
tele, a vorbit adunării colectivistul din 
Făclia. După claca în care cîțiva flă
căi din sat au povestit șl alte fapte 
din munca șl viața familiei Seninoiu, 
echipa de dansuri din comună a pre
zentat în cinstea sărbătoriților un pro
gram artistic.

Scopul acestei manifestări, apare 
clar. Să cunoaștem strădaniile frunta
șilor colectiviști să-i cinstim și să le 
prețuim munca este un lucru deo
sebit de folositor. Atît pentru a lămu
ri pe țăranii individuali cît de avan
tajoasă este munca in comun cît și 
pentru a stimula pe colectiviștii și în
tovărășiți! rămași în urmă să se ridi
ce la nivelul fruntașilor.

Sărbătorirea lucrătorilor de frunte 
din agricultură — iată încă o sarcină 
ce trebuie Inclusă în planurile de ac- 
tivitate privind munca de propagandă 
și agitație ce se desfășoară în satele 
noastre.

Răspunsuri la concursul

Cine știe, ne scrie"
ÎNTREBAREA A VI-A. (ETAPA 

VI). Ce este replcatul răsadurilor și 
pentru care legtime prezintă mai 
mare însemnătate ?

RĂSPUNS’ Repicatul 'răsadurilor 
este operațiunea de transplantare a 
tinerelor plante din răsadnițele de 
însămînțare în altele, la distanțe mai 
mari. Aici plantele avînd spațiu de 
nutriție mai mare, și mai multă lu
mină și aer, se dezvoltă mai bine și 
Cresc foarte viguroase. De cele mai 
multe ori răsadul repicat formează 
primele flori înainte de a fi scos îrt 
cîmp.

Replcatul se recomandă pentru to
mate, ardei și vinete, care sînt foarte 
sensibile la ger și nu se pot trans
planta îrt cînlp Înainte ca peticului 
înghețurilor tîrzil de primăvară sa 
fi trecut. Folosind repicatul putem 
obține recolte de la roșii, ardei și 
vinete, cu 2—3 săptămini mai de
vreme. Acesta are foarte mare im
portanță pentru regiunile cu climă 
mai rece, de exemplu in nordul Mol
dovei sau în localitățile din apropie
rea munților.

Pe scurt răspunsul la această în
trebare este următorul :

— Repicatul înseamnă transplan
tarea răsadului la distanțe mai mari 
pentru a obține plante mai viguroase 
și care la scoatere în cîmp au deja 
îloare. Este de mare importanță pen
tru regiunile cu climat rece. Prezintă 
însemnătate mai mare pentru tomate, 
ardei și vinete.

ÎNTREBAREA VI-A (ETAPA 1). 
Ce plante se seamănă din toamnă 
pentru a avea legume primăvara 
devreme ?

RĂSPUNS: Pentru a funcționa 
normal, organismul omului are ne
voie în permanență de anumite sub
stanțe și săruri minerale precum și 
de vitamine pe care le ia în canti
tăți mari din legumele verzi.

Aceste legume se consumă în mare 
pafte îh timpul verii. Este însă foarte 
recomandat ca ele să intre în hrana 
omului chiar din primăvară, cît mai 
timpuriu.

Astfel, pentru a avea legume verzi 
primăvara devreme, se pot semăna 
încă din toamnă îh cîmp următoa
rele plante legumicole.

Ceapa de stufat și ceapa de ar
pagic, usturoiul, spanacul, salata, 
pătrunjelul, măcrișul, leușteanul, 
loboda.

Unele dintre ele cum ar fi: salata, 
pătrunjelul, leușteanul, loboda, se 
pot semăna mai de timpuriu, așa 
îneît le putem folosi chiar din 
toamnă. Ceapa de stufat și usturoiul 
se seamănă mai tîrziu pentru ca ge
rurile și zăpada să nu le prindă 
prea mult crescute.

■ Asigurările facultative
sprijin puternic pentru țărănimea muncitoare
A ajuns proverbială dragostea pe 

cate țăranul nostru o poartă boului 
care-i trage plugul, vacii care-i hră
nește cu lapte copiii, oii care-1 imbra. 
că. De cițiva ani dragostei i se adau
gă necontenit și priceperea de a în
griji animalele. Medicii veterinari ve
ghează la sănătatea animalelor. Șepte- 
lul și producția animalelor cresc.

Nu o dată însă, se întîmplă ca din
tr-o cauză sau alta animalul să piară. 
Un animal care costă mii de lei nu 
poate fi înlocuit ușor. Omul e nevoit 
sa se împrumute sau să cheltuiască 
banii ce i ținea pentru alte trebuințe, 
spre a-și putea cumpăra alt animal în 
locut celui pierit;

Ca producătorul agricol să poată în
locui imediat — și fără eforturi mate
riale mari — animalul ce i se prăpă
dește, au fost înființate asigurările de 
stat. Administrația asigurărilor de stat 
este instituția menită să ajute pe pro
ducătorul agricol căruia i s-a produs 
vreo pagubă. Pe lingă asigurările prin 
efectul legii, Administrația a inițiat și 
asigurări facultative. Așa, cum arată și 
numele, acestea nu sînt obligatorii. Ță. 
rănii își asigură însă in număr tot 
mai mare bunurile agricole — în spe
cial animalele — fiindcă s-au convins 
că asigurările facultative le sînt de mar® 
ajutor la necaz.

Cetățeanul Pojar Gavril din comuna 
Jdcu, raionul Cluj, se nimerise să nu 
aibă bani cind i-a murit o vacă. Pier
derea vacii l-a mihnit desigur, dar pa
guba aproape că n-a simțit-o. Pentru 
vaca asigurată facultativ, A.D.A.S. l-a 
despăgubit cu 2.800 de lei. Gospodăria 
colectivă „Drum Nou" din comuna Ne
gru Vodă, raionul Călărași a primit tot 
atunci de la A.D.A.S. 37.000 de lei pen
tru niște cai ce muriseră intr.un acci
dent. Exemple de acest fel se pot da 
cu miile. In fiecare sat 3e găsesc des
tui oameni pe care A.D.A.S. i-a scos 
din încurcătură despăgubindu-i penlru 
pierderile âvute.

intrucit daunele la animale sîtit mai 
frecvente, iar pagubele destul de în
semnate, iată mai jos în ce cazuri se 
acordă despăgubiri pentru aceste bu
nuri.

Administrația asigurărilor de stat 
acordă despăgubiri în cazul cind ani
matele pier din cauza bolilor, molime
lor, accidentelor, incendiului, explozi
ei, acțiunii curentului electric. Pierde
rea animalelor ca urmare a acțiunii 
unor fenomene naturale, cum sînt; fur
tună, trăznetul, viscolul, grindina, în
ghețul, inundația, alunecările de teren, 
cutr’emurile etc., intră de asemenea, in 
tindul daunelor pentru care A.D.A.S. 
plătește despăgubiri.

MQWfe
Țăranii muncitori din 

comuna Cindești, raio
nul Buhuși, sînt price- 
puți crescători de ani
male și păsări. Multe 
din acestea sînt crescu
te și îngrijite, în baza 
contractelor încheiate 
de producătorii agricoli. 
Prin cooperativa din co
muna Cindești sînt va
lorificate, în fiecare an 
și numeroase orătănii. 
Iată un fapt.

Anul trecut cam prin 
luna tnai, se prezintă 
la cooperativă badea 
Ion Șandru, gospodar 
vrednic și prețuit în 
Cindești.

— Unde-i președinte
le ? întrebă el pe oame. 
nii Care se aflau în 
cancelaria cooperativei.

— Aici, îs bade Ioa
ne, îi răspunse acesta 
dintr-o cameră alătura
tă. Și tot președintele ii 
mai zise:

— Cu ce treburi, bade 
Ioane?

— Vreau să închei cu 
voi un contract pentru 
creșterea și îngrășarea 
a 50 de curcani, li răs
punse badea Ion San-

Pe toți cei de față ti 
pufni rîsul. Ba unul ii 
zise, așa în deridere:

— lală-te și ,,curcă- 
nar“, bade Ioane.

— Lasă-le mă de șol- 
ticării, primi repede răs
punsul de la Ion Șan- 
dru.

Atuhci și alteori, oa
menii ău mai făcut mul
te glume pe seama cur
canilor lui badea Ion.

ÎNSEMNĂRI

V. EM. GALAN: De la potop încoace
Pentru cine are proaspătă amintirea 

roriianelor „Zorii robilor" și „Bărăgan" 
ca și a suitei de schițe satirice „în
semnările lui Teică Pasăre", imaginea 
personalității scriitorului nu mai con
stituie o surpriză. Ea s-a conturat ca 
un amestec de umor captivant și gra
vitate, de sobrietate și savoare, de vi
goare epică și virtuozitate stilistică. 
Toate aceste trăsături, aparent opuse, 
se regăsesc in formula volumului re
cent apărut „De la potop încoace".

In aceste pagini centrul de greutate 
îl reprezintă nuvela <,La răzeși" și po
vestirea „A cincea roată la căruță". 
Celelalte lucrări aparțin genului scurt 
și se înscriu în categoria satirei de
mascatoare.

„La răzeși" este o istorisire gravă, 
evocînd momente din destinul eroului 
ei, tractoristul Ion Dohotaru. Putea 
Rărea cufios cum narațiunea care pre
supune — dat fiind specificul nuvelei 
— o relatare obiectivă se desfășoară la 
persoana înttia și cum, astfel stînd lu
crurile, eroul nu povestește numai des
pre alții dar și despre sine, în cuvinte 
îiu odată aspre și lucide. Explicația 
trebuie căutată în maturizarea Iui Ion 
Dohotaru, tn lărgirea orizontului său 
de înțelegere, în îmbogățirea experien
ței de viață. Dohotaru, argat lă spe
culantul Iosub Prisăcaru, în anii negri 
ai secetei, a devenit ulterior comunist. 
Acest fapt îi permite ca din perspec
tiva convingerilor sale actuale și a 
dezvoltării conștiinței lui politice și i- 
deologice să privească cu ochi critic 
și obiectiv, împrejurările la care a fost 
părtaș. Suferința țăranilor ajunși la 
sapă de lemn, chitiuiți de foame și je- 
fuiți de ultimele lor bunuri de specu
lanți de felul lui Iosub Prisăcaru, chia
burul pe care îl slugărea pe atunci 
povestitorul, este zugrăvită de autor 
potrivit adevărului istoric. Dar chiar 
și în acest climat împovărător proza
torul arată cum pătrund treptat ger
menii încrederii în mai bine. Comu
niștii scot din albia închistării tradi
țional® satele de răzeși, cum este și 
cel de la Vadu-Vechi. și fac să pătrun
dă tn existența lor înapoiată , viața 
nouă. Iar pe măsură ce aceste eveni
mente schimbă cursul traiului răzășesc, 
argatul ton Dohotaru se eliberează de 
sub stăptnirea materială și morală a 
exploatatorului Iosub Prisăcaru, pen
tru a-și pune existența în acord cu 
schimbările și înnoirile revoluționare 
din jur. Aș<a devine din slugă tracto
rist și luptător pe frontul transformă
rii socialiste a agriculturii. V. Em. Ga
lan ne-a dat un portret interesant și 
memorabil prin această întoarcere spre 
trecut a personajului principal și, în 
același timp, prin figura lacomului Pri
săcaru, o tăioasă caracterizare a unui 
dușman al cuceririlor 'prezentului,

Cealaltă proză mai întinsă a volu
mului „Cea de a cincea roată la căru
ță", este o spumoasă și atrăgătoare 
povestire satirică, care fapt remarcabil, 
are în centrul ei un erou pozitiv. Elev 
aj unei școli comerciale, el pleacă să 
Însoțească „pe teren" 0 echiipă de achi. 
zltori. Nimeni nu-1 bagă în seamă (cel 
puțin așa i se pare lui), dar aceasta 
nu afectează cu nimic seriozitatea cu 
care Stan Chirică privește actele achi
zitorilor. Cu o amuzantă spaimă des
coperă el sabotaje, neglijențe, sau 
înalță în slava cerului salvatori nu 
mai puțin imaginari. Toate acestea 
stîrnesc rîsul fără ca o singură clipă 
curățenia și sinceritatea eroului să ne 
apară ridicole. Ceea ce înveselește este 
firea lui puțin prăpăstioasă, căci pripit 
și fără experiență, hrănit mai mult cu 
lecturi decît cu lecțiile practice ale 
realității, Stan Chirică încurcă adesea 
lucrurile.

In această povestire, Galan se dove
dește un ironist inepuizabil, capabil să 
acorde umorului un rol însemnat în 
desfășurarea conflictului și în lumina
rea semnificațiilor lui.

Poate mai mult decît în prima lu
crare, autorul se ferește să meargă pe 
făgașuri bătute; finalurile neprevă
zute, ca și episoade iscusit construite, 
sporesc interesul acțiunii și recomandă 
atenției noastre întreaga ingeniozitate 
a scriitorului.

Schițele „Ca scaiul", „Alergi" și 
„Marin" completează profilul acestui 
volum atrăgător. Sînt în general schi-

țe scurte, satirice, inspirate fie de mas
carada electorală a regimului burghez, 
fie de demascarea unor elemente ne
gative, în faptele cărora supraviețuieș
te încă primejdios vechiul.

H. ZAL1S

(Urmare din pag. 1)

M. IORDACHE

Bibliotecara Elena Gheorghe din co
muna Drăgănești, regiunea București, 
pune la dispoziție cu bucurie ultimele 
cărți și broșuri literare, cititorilor ei.

*

Lui însă puțin i-a pă
sat. A încheiat contract, 
a luat avansul în bani, 
le-a zis ziua bună șl la 
plecare, i.a spus preșe
dintelui :

— Și zici că 
sflrșitul
duc gata

— Da, 
răspunse, 
bună președintele.

lată că a venit șl vre
mea expirării contractu
lui cind badea Ion tre. 
bula să aducă curcanii 
la cooperativă. Aceasta 
s-a Intîmplat mai zilele

Pe 
anului să-i 
îngrășați ? 
bade Ioane, ti 
plin de voie

fa 
a.

trecute. In Ziua aceea, 
la centrul de achiziții al 
cooperativei, s-a strîns 
multă lume. Oamenii fă
ceau haz de „turma" 
celor 50 de curcani a lui 
bddea Ion. Dar tulurora 
le-a pierit pofta de rîs, 
cind au văzut că Ion 
Șandru a încasat 4.000 
de lei, pe cei 50 de 
curcani livrați coopera, 
tivei în baza contractu
lui încheiat.

— Acum hai, femeie, 
să dăm o raită 
magazin, i-a Zis 
Șandru nevesti-si după 
ce a încasat banii.

Și In magazin n-au 
intrat așa numai ca să-l 
viziteze- Cind au plecat 
de aci, aveau brațele 
încărcate cu mărfuri: 5 
perechi de bocanci și trei 
căciuli pentru băieți, 
două perechi de pantofi 
pentru nevastă și fată, 
multe pînzeturi și măr
furi.

— Ei, acum nu mai 
faceți șolticării pe seama 
curcanilor mei, măi șu
gubeților ? le zise moș 
Șandru celor aflați 
fața cooperativei..

GH BACIU
după o corespondență 

de la
TACHE VASILACHE

prin 
moș

In locul mlaștinilor
ogoare manoase

Rudna- 
Giulvăz și în alte localități. In anul 
acesta se vor executa in regiune* Ti
mișoara lucrări de despotmoliri, indi. 
guiri și desecări care necesită un vo
lum de terasamente de peste 
4.000.000 de m.c. Din aceștia cca 
3.600,000 vor fi executați prin muncă

Cum se desfașoara îmțamîntul agrozootehnic
de masă in raionul Videle

In perioada de iarnă în satele noas
tre se desfășoară o largă activitate 
de ridicare a nivelului cunoștințelor 
profesionale a oamenilor muncii de 
pe ogoare. O mare importanță în a- 
ceastă problemă o au cursurile agro
zootehnice. care cuprind în mod or
ganizat sute de mii de lucrători din 
agricultură.

Succesul cursurilor agrozootehnice 
depinde, atît de mobilizarea partici- 
panților, precum și de felul cum sînt 
organizate și prezentate lecțiile.

Un exemplu pozitiv în acest dome
niu îl prezintă comuna Crevenicu, ra
ionul Videle, regiunea București. Co
muna cuprinde 3 sate, unul din aces
tea — Rădulești fiind cooperativizat.

Aici organizațiile de partid și sfa
tul popular comunal, dînd atenția cu
venită învățămîntului agrozootehnic, 
a reușit să mobilizeze un mare nu
măr de țărani muncitori la lecțiile ce 
se desfășoară. De preocupare deose
bită a dat dovadă în această ac
țiune tehnicianul agronom Vasiu Con
stantin, care prezintă lecții bine pre
gătite și interesante.

La căminul cultural din satul Ră
dulești, nu de mult s-a ținut lecția 
VHl-a cu tema „Plantele și dăună
torii lor".

Participarea la lecție a 28 de 
cursanți față de 30 înscriși în acest 
cerc, dovedește tocmai faptul că tov. 
Vasiu Constantin se străduiește să 
facă lecțiile interesante legînd pro
blemele teoretice de cele practice.

Dacă în această comună s-au ob
ținut rezultate bune în privința în
vățămîntului de masă, nu tot așa stau 
lucrurile în Merenli de Jos, o comu
nă destul de mare unde din cei 26 
cursanți nu participă la cerc decît 
14-16. Aceasta se datorește mai ales 
lipsei de preocupare a tehnicianului 
agronom Miertoiu, care nu a ținut 
pînă acum decît 2-3 lecții.

In satul Sterea. comuna 
cercul agrozootehnic care 
mulți țărani întovărășiți se desfășoa
ră în condițiuni bune, datorită lec
torului care prezintă lecții cu teme 
ce interesează în mod deosebit pe 
cursanți. Astfel, din 22 de înscriși 
participă în medie la cerc 16—18 
cursanți. Lecțiile se desfășoară după 
plan, fără întîrzieri. O importanță 
deosebită în succesele obținute de a- 
cest cerc au avut demonstrațiile prac
tice organizate de lector. Astfel, Ia 
lecția „Ingrășămintele și importanța 
lor" a fost organizată o vizită la ță
ranul muncitor Năstase Simion, unde 
li s-a arătat cursanților cum se face 
o platformă de gunoi. T,ot ca lecții 
practice s-au făcut altoiri ia pomi

Babele, 
cuprinde

pentru obținerea de fructe de calitate. 
In satul Sterea sînt 4 întovărășiri. 
Una dintre aceste întovărășiri ai că
ror membri au participat în număr 
mare la cercul agrotehnic au obținut 
în 1958 o producție de 1.700 kg. grîu 
la ha., adică cu 800—900 kg. mal 
mult față de recolta obținută de ță
ranii muncitori cu gospodărie indivi
duală. In urma acestui succes, în a- 
cest an, întovărășiții sînt hotărîți să 
aplice în practică toate învățămintele 
căpătate la cercul agrotehnic.

O lipsă totală de preocupare pen
tru cursurile de masă se face simțită 
la gospodăriile de stat din raion. Cu 
toate că acestea dispun de condiții 
mai bune avînd cadre de specialitate 
precum și muncitori permanenți mai 
ușor de mobilizat, totuși după cum 
reiese din situația aflată la secția a- 
gricolă raională numai într-una din 
cele 6 gospodării cea din Mîrșa, s-a 
ținut, o lecție. Din ‘ ‘ ~
uri, doar la S.M.T. 
nut o lecție.

Această stare de 
lipsa de preocupare pentru bunul 
mers al cursurilor agrozootehnice de 
masă de care dau dovadă conducerile 
gospodăriilor de stat, ale S.M.T.-urilor 
precum și secția agricolă raională. Cu 
toate că inginerii și tehnicienii înca
drați în secție fac dese deplasări în 
comunele raionului, ei nu se intere
sează de soarta acestor cursuri. Lip
sa de control se desprinde și din 
aceea că singurul tovarăș de la sec
ția agricola a raionului care cunoaște 
cît de cît mersul învățămîntului de 
masă, este planificatorul secției.

Lipsei de interes pentru buna des
fășurare a activității cercurilor de în- 
vățămînt trebuie să i se, pună capăt 
în primul rînd de către inginerii și 
tehnicienii chemați să se ocupe de ac
tivitatea acestor forme de învățămînt.

Ing. M. NICOLA

cele două S.M.T.- 
Anghelești s-a ți-

lucruri arată clar

Pentru moartea provocată de fiare 
sălbatice, șerpi $j insecte veninoase, 
ierburi toxice etc., se acordă de aseme
nea despăgubiri. Mulți țărani au primit 
de la A.D.A.S, bani pentru moartea 
unor animale fiindcă s.au bătut între 
ele, s-au înecat la trecerea printr-un 
riu, au căzut in prăpastie, au căpătat 
insolație sau au înghițit obiecte care 
le-au asfixiat.

Moartea cauzată de fătări grele pre
cum și sacrificarea din dispoziția orga, 
ne or veterinare, se numără și ele prin
tre cazurile pentru care se acordă des
păgubiri.

In afară de acestea se plătesc des
păgubiri și pentru multe alte cazuri 
care In practică se intilnesc mai rar. 
Dar, deși numărul cazurilor pentru 
care se plătesc despăgubiri este atît 
de mare, costul asigurării facultative 
este foarte mic. De exemplu : Pentru 
o vacă asigurată pe timp de un an pen
tru suma de 1.800 de lei, se plătește 
numai o primă de 72 de lei. Deci, 
dînd 72 de lei, țăranul care-și asigură 
vaca cu această sumă, primește in 
schimb, în caz de daună, 1.800 de iei. 
După cum ușor se poate calculă, suma 
ce se primește ca despăgubite este de 
25 ori mai mare decît suma plătită ta 
primă de asigurare.

încheind asigurări facultative pen
tru bunurile de orice fel șl mai ales 
pentru animale, țăranii muncitori șl u. 
nitățile agricole cooperatiste se pun la 
adăpost de necazurile pe câre le pro
voacă pieirea unui animal sau distru
gerea intr-lin mod sau altul a oricărui 
bun asigurat.

ȘTEFAN FENYVESI

Depășesc sarcinile de plan 
la contractări

Și membrii întovărășirii „8 Mai" din 
comuna Sicueni, raionul Tîrgoviște, au 
înțeles Importanța șt rolul pe câre îl 
au încheierea de contracte și apoi 
livrarea do cereale către stat. De a- 
ceea, pînă zilele trecute întovărășirea 
„8 Mai“ a încheiat contracte cu între
prinderea „Recolta" pentru a livra în 
acest an aproape 10.000 de kg de po
rumb față de 8.800 de kg cît planifi
case, peste 3.900 de kg de grîu fată 
de 3.200 cît era în plan și 1.200 de 
kg de fioarea-soarelui.

Pe lîngă aceste cantități de cereale, 
întovărășiții au încheiat contracte in
dividuale cu cooperativa din comună 
pentru a livră statului porumb, grîu 
șt alte produse agricole.

EUSEBIU MIHAILESCU 
corespondent

calitățile 
astfel un 
plantelor 

se studieze

voluntară. Se vor extinde șl suprafe
țele irigate la 11.476 ha. Irigațiile se 
vor dezvolta îndeosebi în zona Aran- 
ca-Cenad. pe rîul Mureș, la gospodă. 
rille de stat Periam, Beșenova Veche, 
Ban loc. Ceai* etc.

★
De valorificarea de noi terenuri 

este strîns legată o acțiune foarte 
importantă pentru sporirea producției 
agricole și anume luarea în cultură 
a Suprafețelor ameliorate. Pe aceste 
terenuri este nevoie să se aplice 
măsuri agrotehnice diferențiate, pen
tru a le îmbunătăți 
fizico-chimice, și a ere* 
mediu prielnic dezvoltării 
agricole. Este necesar să
și să se determine cele mai potrivite 
lucrări ale solului, ingrășămintele ne. 
cesare, plantele care valorifică mai 
bine terenurile respective ș.a.m.d. In 
stabilirea unei agrotehnici cores, 
punzătoate terenurilor ameliorate, cu- 
vîntul hotărî tor ÎI au atît practicienii 
din agricultura regiunii cit și oamenii 
de știință și cercetătorii. De aceea m 
această acțiune trebuie să fie angre
nate șî să colaboreze strins atît Di
recția zonală de îmbunătățiri funciare, 
secțiile agricole și Trustul regional 
Gostat, cît și catedrele de specialitate 
ale Institutului Agronomic din Ti
mișoara, cercetătorii de la stațiunile 
experimentale agricole Lovrin și Ce. 
nad ș.a.m.d.

In ultima vreme, Ministerul Agri
culturii și Silviculturii a difuzat la 
sate prin secțiile agricole raionale și 
regionale numeroase broșuri agricole 
printre care: „Metode noi tn viti
cultură, pomicultură și legumicultu
ra", „Recomandări pentru creșterea 
animalelor", „Munca In comun, — 
avantajul întovărășiților", „G. A. C- 
.,8 Martie" din Biled este milionară" 
și altele. De asemenea, au mai fost 
difuzate și multe diafilme ca : Semă
natul, Combaterea buruienilor, Bolile 
și dăunătorii cartofului etc.

*
între 2—7 februarie se va ține la 

Casa Agronomului din București, un 
instructaj cu inginerii zootehniști 
de la gospodăriile agricole de stat, 
cu centre de selecție. Se va discuta 
despre organizarea lucrărilor de ame
liorare în gospodăriile de stat și prin- 
Cipîlile generale de selecție ; selecția 
de taurine, însămînțăirile artificiale și 
selecția, selecția la porcine, la albine, 
la păsări, ptecum și alte probleme 
din acest sector,

★
Anul trecut, peste 800 de gospodă

rii agricole colective din întreaga țară 
au introdus retribuirea muncii și după 
producția realizată. Aplicind această 
formă nouă de retribuire a muncii 
care constituie un stimulent puternic 
pentru colectiviști, numeroase gospo
dării colective au obținut producții cu 
700—1.500 de kg de porumb șl 10— 
12.009 de kg de sfeclă de zahăr, mai 

unități agricole 
au aplicat această 
a muncii.

mari decît celelalte 
cooperatiste câre nu 
formă de retribuire

★
Cultura plantelor 

anul trecut țăranilor muncitori ... 
regiunea Oradea un venit de peste 
60.000.000 de lei. In acest an ei vor 
extinde aceste culturi cu aproape 
13.000 de hecta e. Sfecla de zahăr va 
fi cultivată pe o suprafață de 11.600 
de hectare, cu aproape 6.000 de ha 
mai mult decît anul trecut.

tehnice a adus 
din

culturi cu aproape

LA MAGAZINELE COOPE 
RATIVELOR DE CONSUM

Depuneîi treplal economi 
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io legumelor forțate în răsadnițe

Venituri mari în 1959
După împărțirea veniturilor ce li 

s-au cuvenit pentru munca anului tre
cut, un important eveniment în viața 
colectiviștilor din comuna Pesac, ra, 
ionul Sînicolaul Mare, a fost analiza 
muncii pe 1958 si discutarea și apro
barea planului de producție pe 1959. 
Întruniți de curînd, în adunare gene
rală, membrii acestei gospodării au 
analizat cu multă atenție toate posi. 
bilitățile ce le au pentru sporirea pro
ducției vegetale și animale. Totodată 
ei au stabilit sarcini concrete în sco
pul dezvoltării unor ramuri de produc
ție aducătoare de mari venituri bă
nești.

Astfel, ținînd seamă de succesele do. 
bîndite pînă acum, în ridicarea produc
ției la ha, de faptul că în toamnă îh- 
sămînțările s-au făcut în condiții buije, 
că arăturile adînci de toamnă s-au 
executat aproape pe întreaga suprafa
ță ce se va însămînța în primăvară, că1 
efectuarea lucrărilor de întreținere se 
vor face la timp și de bună calitate 
•» aceasta șl ca urmare a întroduebrii 
metodei retribuirii muncii și după pro-; 
ducția obținută — etc., colectiviștii din 
Pesac și-âu propus ca în acest art să 
obțină la principatele culturi recolte 
medii de 1.800 kg grîu, 2.200 kg orz, 
3.000 kg porumb boabe la ha.

Producții sporite au fost prevăzute 
tn notil plan de producție și pentru 
sectorul zootehnic. La lapte de vacă, 
de pildă, colectiviștii au prevăzut o 
producție de 2.400 litri pe cap de vacă 
furajată, la lapte de oaie 39 litri, la 
lînă 2,100 kg de fiecare oaie și cîte 14 
purcei de scroafă.

Cunoscînd cît de importante sint 
pentru economia țării noastre cultura 
florii-soarelui și cea a sfeclei de zahăr 
și cît de bănoase sînt aceste culturi peri- 
tru ei, colectiviștii din Pesac au no
tării să mărească considerabil supra
fețele cultivate cu aceste plante. Ast
fel, floarea-soarelui se va însămînța pe 
40 de ha, față de 18, iar sfecla de za. 
hăr pe 210 ha, față de 80 de ha rit 
au fost însămînțate în anul trecut. 
Totodată, membrii gospodăriei au stă-' 
bi]it ea la aceste culturi să se obțină 
recolte de cîte 1.800 kg și respectiv 
20.000 kg. la ha.

In anul trecut în gospodărie s-au ., *.a, .opwiui >cuiun .
cultivat legume și zarzavaturi pe nu- tiviștii a trecut frumoasa sumă 
tnai 10 ha. Folosindu-se însă și în a- 5.443.000 ' ”

cest sector principiul cointeresării, 
prin aplicarea retribuirii nu numai 
după zile-muncă ci și după rezultatele 
obținute în producție, unii colectiviști 
ca, de pildă, Antonie Clop și Lină 
Maker, au scos din vînzarea produse
lor obținute pe loturile ce le-au lucrat 
și cultivat cu roșii, venituri bănești 
de cite 38.000 lei și respectiv 36.350 lei 
la ha. De asemenea, la dovlecei s-a rea-

venit ei au hotărît să vîndă statului 
următoarele cantități de produse 
getale și animale: 244.000 kg 
363.000 kg porumb, 23.000 kg

ve- 
grîu, 
orz, 

60.000 kg floarea-soarelui, 4.200.000 kg 
sfedlă de zahăr, 140.000 kg de cartofi 
38.000 litri lapte de vacă și oaie, 936 
kg. lînă, 91.000 kg carne de porc, 7.700 
kg carne de vacă, 5.750 kg came de 
ovine și 720 kg carne de pasăre.

CREȘTEREA

dOha^

Pentru îndeplinirea și depășirea sar
cinilor propuse, adunarea generală a 
hotărît să se extindă, în acest an, me
toda retribuirii nu numai după Zile* 
muncă ci și după rezultatele obținute 
în producție la toate culturile prăși, 
toare, ca și în legumicultura și zooteh-, 
nie.

îndeplinirea cu succes a prevederi
lor planului de producție și a bugetului

lizat un venit de 12 lei de fiecare cuib. 
Veniturile mari realizate la grădină, 
au determinat pe colectiviștii din Pe
sac să mărească în acest an suprafața 
de grădină la 50 de ha, din care nu
mai’Cu roșii vot fi cultivate 15 ha.

0 mare dezvoltare va cunoaște în a- 
cest an sectorul zootehnic. Astfel, nu
mărul vacilor cu fapte va crește de la 
22 lă 12.3 capete. Cel ăl scroafelor de la . . ,
11 la 120, al ovinilor de la 446 la 636 de venituri și cheltuieli pe 1959 va face 
capete iar al păsărilor de la 110 la 750. 
Peste 650 de porci și 22 vite mari vor 
fi îngrășate.
. ;La capitolul venituri bănești colec- 

___ _____" 1 de 
lei. Pentru a realiza, acest

ca gospodăria colectivă „Constantin 
David" din Pesac să devină mai pu
ternică și înfloritoare, iar traiul colec. 
tiviștilor mai îmbelșugat.

V. CAZACU

Realizări și perspective

Hotărîri de gospodari 
iscusiți

In anul care a trecut, membrii gos
podăriei colective „16 Februarie 1933“ 
din Odobești, raionul Focșani, au ob
ținut succese cu care, pe drept cu- 
vînt, se pot mîndri. Față de țăranii 
muncitori cu gospodărie individuală, 
colectiviștii au recoltat — datorită 
muncilor executate ,1a timp și de bună 
calitate și aplicării îngrășămintelor 
naturale și chimice — sporuri mari de 
cereale și struguri la ha. Astfel, el 
au cules cu 3.863 kg struguri, cu 
346 kg grîu, cu 245 kg floarea-soa- 
relui și cu 206 kg ovăz mai mult la 
ha decît țăranii muncitori cu gospo
dărie individuală.

Obținînd producții mari la ha, colec. 
tiviștii din Odobești au realizat, prin 
vînzarea produselor pe bază de con
tract și pe piață, un venit bănesc de 
2.519.143 lei. Un asemenea venit bă
nesc a dat posibilitate gospodăriei să 
mărească fondul de- bază cu încă 
293.553 lei și să împartă la fiecare zi- 
muncă cîte 63 lei.

Ca niște buni și iscusiți gospodari, 
colectiviștii de aici au analizat, în 
recenta adunare generală, posibilită
țile reale pe care le au pentru a spo
ri producția la ha. Și în funcție de 
acfcBtea, ei au hotărît să treacă în 
planul de producție pe 1959 o produc
ție medie de 9.000 de kg de strugu
ri la ha, pe întreaga suprafață de 62 
ha de vie ce o au, ds 1.500 kg de 
grîu, de 1.700 kg de porumb boabe 
la ha. De asemenea, colectiviștii au 
hotărît să însămînțeze o suprafață de 
27 ha cu floarea-soarelui și să obțină 
o producție medie de 1.300 kg la ha.

Pentru dezvoltarea multilaterală a 
gospodăriei lor, colectiviștii și-au pro
pus să planteze cu viță nobilă o su
prafață de 13 ha, iar pentru refacerea 
plantațiilor bățrîne, vor completa 5.000 
goluri.

Membrii gospodăriei au hotărît, de 
asemenea, să dezvolte sectorul .zooteh
nic — izvor nesecat de însemnate ve
nituri bănești —■ prin cumpărarea de 
15 vaci cu lapte (numărul taurinelor 
ajungînd la sfîrșitul anului la 21 ca
pete) și a 20 scroafe fătătoare. Pen
tru ca animalele colectivei să aibă 
condiții optime de dezvoltare, colecti- 

scurt 
50 
cu

Ne aflăm intr-un sezon cînd în le- 
gumicultură se fac o serie de lucrări 
deosebit de importante pentru obține. 
rea unor recolte bogate. In cele ce 
urmează vom înfățișa cîteva 
măr; practice in legătură cu cultura 
legumelor forțate în răsadnițe, 
merele următoare vom vorbi 
obținerea legumelor timpurii in cimp.

★

Legumicultorii care n-au început 
încă însămînțărlle în răsadnițe in 
scopul obținerii legumelor forțate, pot 
să facă acest lucru folosind soiuri cit 
perioada de vegetație cit mai scurtă, 
cum sînt: Boetner's Treib, Rege de 
Mai la lăptucă. Wiroflay la spanac, 
de Arad și Sensație la castraveți, 
Bucureștene la vinete, Arnăut 
ardeiul iute, Miciurinski timpuriu 
California la tomate.

Semințele se aleg (cele mai mari 
mai grele) cu ajutorul sitei sau 
apă și apoi se tratează cu diferite 
substanțe (sublimat, formalină etc.). 
Pentru a cîștiga 
și tratate trebuie 
ce apar colții la 
acest moment se 
Pentru castraveți 
torie.

Atacul de coropișnițe poate fi pre
venit împrăștiind pe suprafața de cul
tură 3—5 g pe m.p. de momeli cu 
Verde de Paris sau arseniați, cu 1-2 
zile înainte de însămînțare.

In pazul cînd la începutul lui fe
bruarie există răsaduri In stare tînără, 
legumicultorii trebuie să dea mare a- 
tenție conducerii creșterii și dezvol
tării lui- In acest scop este necesar să 
se asigure spațiul de nutriție, jumi. 
narea corespunzătoare, precum și for
marea unui sistem radicular Cît mai 
bogat. Răsadul trebuie repicat cel pu
țin odată, în momentul cînd plantele 
își ating frunzele reciproc. Este bine 
ca răsadurile de tomate, ardei iute ș1 
mai ales cele de castraveți să fie re- 
picate în cuburi nutritive: pentru to. 
mate și vinete cuburile trebuie să aibă 
latura de 10 cm; pentru ardei 7 cm, 
iar pentru castraveți 15 cm. Dacă se 
folosesc paturi nutritive la repicare, 
distanța dintre plante corespunde la
turii cuburilor.

Spre a crea un regim de lumină 
cît mai bun, este necesar ca distanța 
dintre plante și ferestrele răsadnițelor 
să fie de 10-12 cm la toate speciile 
și îndeosebi la răsadurile șl culturile 
de salată și castraveți. Culturile tre-

îndru-

In nu- 
despre

la 
ți

și 
la

timp semințele alese 
puse la încolțit pîrtă 
primele semințe. In 
începe însfimînțatul. 
măsura este obliga

buie descoperite zilnic prin ridicarea 
rogojinilor, in zilele puternic 
și mai calde, se recomandă ca 
in timpul prînzului să ferim 
de castraveți de arsuri prin 
rea ferestrelor răsadnițelor.

Cit privește temperatura, 
trebuie păstrată în timpul zilei, la ră
sadurile de tomate, vinete și ardei 
iute, la 16—18’C. Noaptea la aceste 
specii temperatura se păstrează între 
14—160C, iar la ardei între 16—18°C. 
La răsadul și cultura de castraveți tem
peratura se menține ziua la 18—26°C 
(după lumină) iar noaptea între 
18—20’C. Este necesar ca pe întrea
ga perioadă de vegetație cultura de 
ardei și mai ales cea de castraveți să 
fie ferite de curenții reci. Fiind 
puțin pretențioase la căldură, 
durilor cît și culturilor de ! 
spanac, mărar și pătrunjel în 
nițe, trebuie să li se asigure 
temperatură cuprinsă intre 10—12"C 
iar noaptea 8—10’C. La celelalte spe 
cii temperatura recomandată poate fi 
depășită cu 2—30C.

Culturile de legume forțate In ră
sadnițe trebuie aerisite zilnic cu ex*

însorite, 
1—2 ore 
plantele 
acoperi

aceasta

mai 
răsa- 

salatâ, 
răsad- 
zlua o

ceiipția celor de castraveți, care eu» 
căldură și umiditate mai ridicată. La 
castraveți, aerisirea se face mai rar 
și cu multă grijă, prin ridicarea li. 
mitată a ferestrelor, ținindu-se sea
ma de temperatura exterioară și ce
rințele plantelor.

Prevenirea îmbolnăvirii cultUriloM 
se face 
val de 
leză în 
Puricii, 
animali ___ __ ___
cu Ecatox 0,05 la sută, imediat 
apar dăunătorii. Operația se execută 
săptăminal și nu se întrerupe decît 
cu 15 zile înainte de recoltarea fruc
telor. De la această dată în culturile 
de verdețuri este oprită folosirea Era- 
foxului, fiind îngăduită numai la cele, 
lalte culturi cu condiția spălării obli
gatorie a fructelor 
zare.

Pentru obținerea 
culturile forțate in 
de importantă este 
a răsadurilor. In tabelul de mal jos 
dăm cîteva recomandări în legătură 
cu această lucrare.

îmbolnăvirii culturilor 
prin stropirea lor la un inter. 
2 săptăminj cu zeamă borde- 
concentrațle de 0,25 la sută, 
păianjenii și alfi dăunători 
mici se combat prin stropiri 

" 1 ce

Înainte de vin-

de recolte mari la 
răsadnițe, deosebit 
tngrășarea corectă
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In afară de răsaduri, In luna fe
bruarie trebuie îngrășate și culturile 
aflat- în răsadnițe Verdețurlle, Iri 
cazul clnd pămîntul din răsadnițe este 
sărac sau cultura se dezvoltă Slab, 
trebuie să primească odată cu udatu 
și îngrășăminte suplimentare. Se fo. 
losesc 10 g azotat 
stropitoare 
o fereastră 
trebuie să 
plantare și 
îngrășăminte organice 
alternativ de îngrășări cu soluții 
tritive minerale. Ca îngrășăminte 
ganice se folosesc balega de vacă 
luată cu apă în proporție de i;5, 
mai bine zeama de găinaț de păsări

de amoniu l.a o 
de 10 litri cu care se udă 
de răsadnițe. Castraveții 

primească la 10 zile după 
apoi regulat săptăm’naf 

urmate apoi 
nU- 
or- 
di-

sau

rn2, 
în
de 
de

ce-

Membrii gospodăriei colective din 
Tiream, raionul Cărei, în cadrul adu
nării generale ținută de ctirlnd, au a- 
nalizat munca și rezultatele t‘,"

* in cursul anului trecut și du dezbătut 
sarcinile noului plan de producție-

Cu iot timpul nefavorabil, , colecti
viștii au recoltat în medie cu 200 kg 
grlu, 1.000 kg porumb, 600 kg floafeaJ 
soarelui mai mult la ha, decit țăranii 
muncitori cu gospodării individuale din 
comună. In anul care a trecut colecti
viștii din Tiream au dat o mare aten
ție creșterii venitului bănesc. carga fpst 
de peste 413.000 lei; ' s-a rEalizht ast
fel cite 197.330 lei la 100 de Ca 
urmare a crescut și fondul di bază, de 
la 175.100 lei cit a fost in 1957, la 
286.800 lei la 100 de ha in 1958. Suc
cese de seamă s-au obținut și în creș
terea animalelor: Plantll de perspectivă 
întocmit in urma consfătuirii de la 
Constanța a fost realizat. Numărul va
cilor a crescut de la 6 cite erau la 1 
aprilie 1958 ta 15, cel al scroafelor cu 
5 capete, iar al oilor cu 180 de bu
căți. Producția medie de lapte pe cap 
de vacă furajată a fost de peste 2.060 
litri, cea de lînă de 4,6 kg.

Producțiile sporite și veniturile bă
nești realizate au făcut posibil ca la 
fiecare zi-muncă să se repartizeze 
membrilor cite 6,300 kg cereale, 0,500 
kg. floarea-soarelui, 1,100 kg- cartofi, 

' cite 10 lei și însemnate cantități de 
furaje, zahăr etc.

de seamă și în special colec-Dared
tiviștii care au luat cuvlntul au scos 
în evidență și o. serie de lipsuri exis- 

obținute tente in activitatea gospodăriei. Astfel, 
colectivistul Buciu Ioan a arătat că 
producția medie de grîu ar fi putut fi 
și mai mare, dacă nu se neglija apli
carea îngrășămintelor chimice. El a 
criticat și faptul că nu s-a dat aten
ția ctiuenită hrănirii și întreținerii oi
lor din care cauză producția de lînă 
nu a fost pe măsura posibilităților. De 
asemenea, colectiviștii Funkenhauzer 

c,.caraa lost j0(,n și Pop llorica, Ghidiman josif și, 
realizat' adl- cfțgcaț cfyftu pe brigadieri, șt

de echipă, pentru neglijența lor 
față de Tnlr‘e(inedea'Aculturii sfeclei de 
zahăr. Faptul că nu s-a prășit la timp 
această cultură, du spus ei, a făcut ca 
producția ta hectar să fie mai mică față 
de anul 1957-

Cei care au luat cuvintul au mai 
scos în evidență și alte lipsuri. De 
pildă, țn unele camri s-a făcut risipă 
de zile-muncă, nu S-a dat atenția cu
venită recoltării .finurilor și furajelor. 
etc. •

După ce au analizat amănunțit ac
tivitatea gospodăriei lor pe anul trecut, 
colectiviștii din Tiream au dezbătut cu 
însuflețire planul de producție și de 
măsuri tehnipo-organizatorice pe anut 
1959. Ei s-au angajat ca în anul a- 
cesta să aplice pe scară largă regulile 
agrotehnice înaintate, iar ca urmare să 
obțină o producție medie de cel puțin

I

2.000 kg grîu, 3.500 kg porumb boabe, 
1.900 kg floarea-soarelui la ha. Adu
narea generală a colectiviștilor a ana
lizat în mod temeinic sarcinile izportfe 
din Plenara C.C. al P.M.R. din 26—28 
noiembrie 1958, și a hotărît să mă
rească suprafața cultivată cu floarea- 
soarelui de la 10 lă 24 ha, iar întreaga 
cantitate1 de floarea-soarelui recoltată 
de pe această suprafață să fie predată 
statului pe bază de contract. De ase
menea colectiviștii și-au propus să mă
rească suprafața Pultivată cu sfeclă de 
zahăr de la 10 la 20 ha și să obțină 
o producție medie de cel puțin 26.000 
kg sfeclă de zahăr la hectar-

O mare atenție se va acorda și creș
terii și dezvoltării sectorului zootehnic. 
Numărul bovinelor va crește de la 27 
la 39 capete. Producția de lapte va de
păși 2.000 litri, iar cea de lină va fi 
de cel puțin 4,7 kg pe cap de oaie 
furajată.

Venitul bănesc ce-l va realiza gospo
dăria in 1959 va fi de peste 623.000 
lei, adică cu peste 200.000 lei mai mare 
decit cel din anul trecut.

După discutarea și. aprobarea planu
lui de producție și a bugetului de ve
nituri fi cheltuieli pe 1959 colectiviștii 
au ales apoi pe cei mai buni membri 
In consiliul de conducere al gospodăriei 
și în comisia de revizie. Ca președinte 
a fost reales comunistul Doloczki (Seta.

POP VASILE
corespondent

DISCUTIND PLANUL DE PRODUCȚIE
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din ședinja consiliului de conducere al gospodăriei colectiveaspectFotoreporterul nostru a surprins un . ... ...... ....... __................. ........ _. ______ ___ ....
„Viața Nouă" din comuna Rortiinești, raionul Pioești, în care se discută planul de producție pe 1959. In plan 
se prevede, între altele, ca în acest an să se cultive sfeclă de zahăr pe 10 hectare și floarea-soarelui pe 18 
hectare. -- ---- ------------------- ------ —-*.■ ■ ■ ■ —- •• ■ ’ .m
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viștli vor termina în cel mai 
timp grajdul cu o capacitate de 
capete și o maternitate de scroafe 
o capacitate dă 24 capete.

Vii discuții au purta; colectiviștii 
marginea problemei veniturilor 
nești. Pină la urmă ei au hotărît să vîn
dă statului și pe piață produse vege
tale și animale în sumă de 3.092.597 
lei. Din acești bani vor repartiza la fon. 
dul de bază 432.963 lei și vor reparti
za la. fiecare zi-muncă cîte 50 lei, sub 
formă de avansuri lunare. L.a zitta- 
muncă se vor mai repartiza în 1959 
cîte 1,500 kg struguri, 0,600 kg grîu, 
0,500 kg cartofi, 0,500 kg tomate, 
0,300 kg floarea-soarelui și alte pro
duse.

Realizările obținute în anul trecut 
și perspectivele de viitor au făcut ca 
mulți țărani muncitorf cu gospodărie 
individuală să ia hotărîrea de a in
tra în r.îndul colectiviștilor. Astfel, 
adunarea generală .a aprobat în unani
mitate cererile a 33 de familii care 
au cerut să intre în gospodăria colec
tivă.

pe 
ba

H. LUNGU 
și T. STANC1U 

corespondenți

8.000 de tone de carne de porc 
mai mult ca anul trecut

Anut acesta gospodăriilor agricole 
de stat le revin sarcini deosebit de 
mari în asigurarea aprovizionării 
populației cu cantități sporite de pro- 
duse‘ animale și- In special cu carne. 
Conform planului, ele trebuie să li
vreze, printre altele, peste 72.000 to
ne de carne de porc, Cantitate cu a- 
proape 8.000 de tone mai mare ca a- 
nul trecut In acest scop o mare a- 
tenfie se dă creșterii și îngrășării 
porcilor. De aceea, au fost prevăzute 
noi construcții de adăposturi și ma
ternități pentru scroafe, precum și 
creșterea substanțială a efectivului de 
scroafe de prăsită din rasele cele mai 
productive. Pentru obținerea unor 
producții de carne de porc la un preț 
de cost cit mai mic, în multe gospo
dării au fost luate măsuri pentru spo
rirea suprafețelor cultivate cu po-

rumb. In alte
fi folosite in _ .......
duurile de la abatoare, făină de lucer- 
nă, furajele însilozate, masă verde fi 
alte nutrețuri economicoase.

multe gospodării vor 
hrana animalelor rezi

în proporție de 1:9 (o parte găinaț, 9 
părți de apă) In ambele cazuri sînt 
necesari 10 litri de zeamă la 1

• Dacă dispunem de ambele 
grășăminte se amestecă 15 găleți 
zeamă de balegă 4- o găleată 
găinaț uscat de păsări + 1.5 kg
nușă de lemn esență moale. Această 
cantitate ajunge pentru 16 mp de 
cultură. Cînd lipsesc ingrășămintele 
organice, se folosesc soluțiile nutri, 
tive minerale. Pină la începerea pri
melor recoltări, se dau 10 litri de apă 
(necesari pentru I mp de cultură) In 
care se adaugă 10 g azotat de amoniu 
plus 20 g superfosfat plus 20 g sare 
pofasică. Cînd fructele se umflă, so. 
luția nutritivă se prepară astfel: In 
10 litri de apă (necesari pentru 0,75 
mp de cultură) se adaugă 20 g azo
tat de amoniu plus 40 g. superfosfat 
plus 20 g sulfat de potasiu. Cînd 
dispunem de ambele feluri de îngră
șăminte (atit organice cit și minerale) 
ele se dau cel mai bine combinat, in 
acest caz folosindu-se numai jumătate 
din cantitățile de superfosfat și sare 
potasică.

INO. D. POPA

Măsuri pentru depozitarea vinurilor
In numeroase gospodării agricole 

de stat din regiunile viticole ale țării 
se fac intense pregătiri în vederea în
ceperii unor construcții pentru depozi
tarea vinurilor. Astfel, s-a prevăzut 
deschiderea unor șantiere îndeosebi in 
regiunea Ploești, unde se va construi, 
printre altele, unul dintre cele mai 
moderne combinate viticole din (ară. 
In același timp vor continua lucrările

de construcție a unor mari hrube la 
Gănești, in podgoria Tir navelor, la Ră- 
ducești, regiunea Constanța, și la 
Oltenița, regiunea București. Tot a- 
nul acesta vor fi date în folosință cra
me noi la Murfatlar, Țimburești, Ig- 
nărtești și în alte' podgorii. Datorită 
noilor construcții, capacitatea de de
pozitare a vinurilor va crește anul a- 
cesta în gospodăriile agricole de stat 
cu circa 800 de vagoane.

Perspectivele creșterii șl Imbunătâflrll
raselor regiunea Stalin

întinsele suprafețe de pășuni exis
tente în Țara Birsei alături de price
perea crescătorilor de animale, consti
tuie condiții deosebit de prielnice pen
tru intensificarea creșterii oilor în a- 
ceastă parte a țării. Dacă în anii re
gimului burghezo-moșieresc pe coline
le regiunii Stalin puteai vedea aproa
pe numai oi țurcane, și acelea puține 
la număr, astăzi cu totul alta este si
tuația. In anii din urmă, ca urmare a 
sprijinului tehnico-material acordat de 
statul democrat popular, s-a obținut în 
această regiune pe lingă o creștere nu
merică a efectivelor de ovine, și o ame
liorare a turmelor de oi- Din cele peste 
530 de mii capete, mai mult de 30 la 
sută sînt oi cu lînă semifină. Procen. 
tul oilor cu lînă semifină atinge în 
gospodăriile agricole colective, aproa
pe 60 la sută din efectiv, iar în gos
podăriile agricole de.stat întregul efec
tiv de ovine aparține rasei țigaie. In 
afară de gospodării agricole de stat, 
se cresc nuclee de oi țigăi și în nu. 
meroase gospodării agricole colective. 
Bunăoară. în gospodăriile agricole co
lective din raionul Codlea, numărul 
ovinelor cu lînă semifină, trece de 95 
la sută. Un număr însemnat de oi ți
găi se întîlnește și în gospodăriile co
lective din raioanele Rupea și Sibiu.

Cu toate aceste rezultate, trebuie să 
spunem că o mare parte din materialul 
ovin existent în regiunea Stalin este 
încă neomogen și slab productiv, fi
ind alcătuit, în cea mai mare parte, din 
oi cu lînă groasă (țurcane și stogpșe).

Ținînd seama că producția de lînă 
obținută în prezent de la aceste oi este 
redusă, atît sub raport cantitativ cit 
mai ales calitativ, se impune ca în ur
mătorii ani să se obțină aci, pe lîngă 
o creștere a efectivelor de ovine și o 
sporire numerică a oilor cu lină semi, 
fină în așa fel îneît în anul 1960 nu
mărul acestor categorii de ovine să a- 
tingă pe regiune un procent de 50 la 
sută față de efectivul total.

în gospodăriile agricole colective, 
printr-o susținută muncă de ameliora
re a oilor locale cu berbeci țigăi, nu
mărul oilor cu lînă semifină trebuie să 
ajungă in anul 1960 la 80 la sută din

efectivul total, Iar în anul 1962 între
gul efectiv de oi va aparține raselor de 
oi cu lînă semifină.cu lînă semifină.

Cîteva măsuri 
ce trebuie aplicate

Transformarea oilor locale primitive 
din regiunea Stalin, în oi cu lînă se. 
mifină cu o productivitate sporită, se 
poate face pe două căi. In primul rînd, 
prin creșterea în rasă curată a oilor 
țigăi și în al doilea rînd, prin încruci
șarea oilor cu lînă groasă cu berbeci 
cu lînă semifină. Prima cale va fi ur
mată îndeosebi de gospodăriile agri, 
cole de stat și de acele gospodării agri
cole colective ce au organizate ferme 
de prăsită. Cea de a doua cale se poate 
practica pe majoritatea efectivului o- 
vin cu lînă groasă, potrivit unui plan 
bine stabilit de către specialiști.

La ameliorarea ovinelor locale din 
regiunea Stalin, se pot folosi cu mult 
succes exemplarele de ovine țigăi de 
munte ce se găsesc în număr mare in 
multe părți din această regiune. Așa 
cum s-a arătat în documentele Plenarei 
C.C. al P.M.R. din 26-28 noiembrie 
1958, oile țigăi de munte întilnite în 
zona de creștere specifică rasei țur
cane șl anume la o altitudine de 800— 
1.300 metri pot și trebuie să fie răspîn. 
dite în următorii 2-3 ani în mai mare 
măsură, limitind oile țurcane la vîr- 
furile munților. Berbecii țigăi de mun
te pot fi folosiți ca material ameliora
tor atît în gospodăriile agricole so
cialiste din raioanele Codlea, Agnita, 
Sighișoara, Rupea, Mediaș, Tîrnăveni 
etc,, cît și in gospodăriile țărănești din 
regiune, unde se va merge pe trans, 
formarea totală a oilor cu lină groasă 
în așa fel, îneît în următorii 5—6 ani 
efectivul de ovine existent în aceste ra
ioane să aparțină rasei țigaie. In restul 
raioanelor și anume Sibiu și Făgăraș, 
ce au precipitații mai abundente, se va 
merge pe transformarea parțială a oi
lor cu lînă groasă, limitind astfel nu. 
mărul oilor țurcane la un procent de 
numai 30—40 Ia sută față de totalul 
ovinelor. In raioanele Tîrnăveni, Medi
aș și Codlea — raioane ce au un clț-

mat mai blind și o tradiție frumoasă 
in creșterea animalelor — paralel cu 
îmbunătățirea turmelor de oi țigăi și a 
condițiilor de creștere — este posibil 
să se încerce în unele gospodării, in
fuzia materialului ovin cu tipuri de 
merinos și chiar merinos de Palas. A. 
semenea lucrări se fac în prezent expe
rimental in gospodăriile colective Bod 
și Hărman de către specialiștii Institu
tului de cercetări zootehnice, iar rezul
tatele obținute sînt mulțumitoare. Pen
tru reușita acestei acțiuni se simte ne
voia sprijinirii ei în mai mare măsură 
de către tehnicienii și inginerii zooteh- 
niști de ]a centrele de selecție ca și 
de specialiștii Institutelor de cercetări 
științifice.

In vederea sporirii cantității de lî
nă și a îmbunătățirii calitative a ei, 
paralel cu selecționarea și uniformiza
rea turmelor de ovine și asigurarea u- 
nor condiții îmbunătățite de creștere, 
In următorii ani, vor putea începe lu
crările de infuzie a oilor țigăi cu ber. 
beci merinos și în unele gosopodării de 
stat ca de exemplu la Valea Lungă din 
raionul Mediaș etc.

Ameliorarea oilor locale primitive 
presupune de la inceput asigurarea nu
mărului necesar de reproducători. In 
ceea ce privește gospodăriile agricole 
de stat, acestea îșl pot asigura din pro
ducția proprie necesarul de berbeci, ele 
avînd posibilitatea de a livra unități
lor agricole cooperatiste cite 1000— 
1.300 berbeci anual. O măsură menită 
să ducă la ameliorarea rapidă a ovi
nelor locale este folosirea pe scară și 
mai largă a insămînțărilor artificiale. 
In anul 1960, numărul stațiunilor de 
insămînțări artificiale la ovine, va crcș. 
te în gospodăriile agricole de stat la 
cel puțin 15 unități, iar în gospodări
ile colective la aproape 30. In munca 
de ameliorare a ovinelor o deosebită 
importanță prezintă pentru gospodăriile 
agricole socialiste, organizarea mun
cii de selecție. Față de cele 3 ferme 
de selecție existente, din care două în 
gospodăriile colective Bod și Hărman 
și una la gospodăria de stat Rîșnov, 
numărul acestora va trebui să crească 
mult în următorii ani. Asemenea fer
me vor fi organizate atit în gospodări-;

ile colective Hălchiu, Zagăr, Laslea eftL 
ca și în gospodăriile agricole de stat 
Agnita, Cincu, Nochrich, Lovnic, Criț 
și altele.

In scopul sporirii efectivelor de ol 
țigăi în fiecare an — primăvara — 
se va face clasarea mieluțelor în toete 
sectoarele, reținîndu-se cu acest pri
lej întreg materialul femei corespun
zător. Anual, se va face bonitarea ber
becilor reproducători eliminîndu-se de 
la reproducție berbecii în virstă șl fără 
valoare zootehnică. Nu mai puțină a- 
tenție se va acorda prevenirii și com. 
baterii la vreme a bolilor parazitare 
și microbiene. Se prevede In acest scop 
a se asana pășunile infestate cu dis. 
toinatoză prin măsuri de desecare și 
tratament cu substanțe chimice.

Productivitatea pășunilor 
și tinetelor va spori 
de peste două ori

Reușita acțiunii de transformare a 
oilor locale neproductive în oi cu lînă 
semifină, cu o productivitate sporită nu 
se poate concepe fără o îmbunătățire 
simțitoare a hranei și a modului de în
grijire atit a oilor țigăi cit și a meti
șilor rezultați. Iată numai citeva din 
lucrările ce se vor întreprinde în ur
mătorii doi ani, în această direcție. 
Pe lingă sporirea suprafețelor culti
vate cu plante leguminoase și pentru 
siloz o grijă de seamă va fi dată im. 
bunătățirii pășunilor și finețelor natu
rale incit în 1960 productivitatea 
pășunilor și finețelor naturale să spo
rească cu peste două ori.

Folosindu-se cu pricepere condițiile 
prielnice existente în regiunea Stalin, 
măsurile propuse pentru următorii ani 
in privința dezvoltării creșterii oilor 
vor putea fi traduse in fapt. Pe lîngă 
o ameliorare simțitoare a turmelor de 
ovine se va obține astfel, și o creștere 
a producției de lină semifină, în așa 
fel Incit în anu] 1960 să se poată rea
liza în gospodăriile agricole de stat cî
te 2,7 kg. lină pe cap de oaie, iar ia 
gospodăriile colective cîte 2,3 kg.

TRAIAN BILBI1E



Dezbaterile asupra raportului prezentai
de tovarășul N. S. Drnseiov

PRIETENIA 
și alianța frățească 

romîno-sovietică
(Urmare din pap. l-a)

cereale pe întreaga țară se cifrau la 
1.899 milioane puduri. Achizițiile glo
bale de sfeclă de zahăr au crescut în 
aceeași perioadă de patru ori, în mod 
corespunzător crește și producția 
de zahăr. Producția de fibre de in a 
sporit de 2,6 ori. Au sporit conside
rabil recoltele de cartofi și legume.

Timp îndelungat, a declarat vorbi
torul, creșterea vitelor a fost cel mai 
neglijat sector al agriculturii. Colho
zurile și sovhozurile republicii au 
reușit acum să sporească producția 
animalieră și numărul vitelor. Achizi
țiile de lapte au crescut de două ori.

In prezent se desfășoară întrecerea 
socialistă pentru îndeplinirea înainte 
de termen a planului septenal de dez
voltare a agriculturii. După exemplul 
oamenilor muncii din agricultura re
giunii Riazan, care au hotărît să în
deplinească sarcina planului septenal 
în ce privește producția de lapte și 
carne în 2—3 ani, și-au luat angaja
mente mari și colhoznicii și iucrătorii 
din sovhozurile regiunii Rostov, din 
ținuturile Stavropol și Krasnodar și 
din alte regiuni, ținuturi și republici 
autonome din R-S.F.S.R.

Ocupîndu-se de sarcinile planului 
septenal, V, P. Mîlarșcikov a spus că, 
în această perioadă, Federația Rusă 
trebuie să sporească producția glo
bală de cereale cu 1,8 miliarde pu
duri, ridieînd-o pînă la 6,6 miliarde 
puduri. Paralel cu lărgirea suprafe
țelor însămlntate, principala rezervă 
de sporire a producției de cereale 
constă în ridicarea producției la 
hectar^ Este suficient ca producția la 
hectar să fie sporită numai cu 2 
chintale pentru a se obține un spor 
al recoltei globale de aproximativ £ 
miliard de puduri.

Colhozurile și sovhozurile din Fe
derația Rusă, a spus V. P. Mîlarșci- 
kov, pot îndeplini înainte de termen 
sarcina planului septenal în ce pri
vește producția agricolă. Și nu în
cape îndoială că ele vor face fată cu 
succes acestei sarcini.

Delegații au întîmpinat cu căldură 
cuvîntarea lui SEVERO AGUIRRE, 
membru al Comitetului Executiv al 
Partidului Popular Socialist din Cu
ba, care a transmis un fierbinte sa
lut frățesc Comitetului Central al 
P.C.U.S. șl delegaților la Congres 
din partea Comitetului Național al 
Partidului Popular Socialist din Cu
ba, a secretarului general aii acestui 
partid, Bias Roca, și a întregului po
por cuban, care a răsturnat dictatura 
sîngeroasă a lui Batista.

După o scurtă pauză tov. I. D. MU
STAFAEV, care a prezidat ședința, a 
dat cuvîntul lui A. B. ARISTOV.

Raportul tovarășului N. S. Hrușciov 
cu privire la cifrele de control ale dez
voltării economiei naționale a U.R.S.S. 
pe viitorii șapte ani, a spus A. B. 
Aristov, a găsit un viu ecou în întrea
ga Uniune Sovietică, în toate țările lu
mii. In acest document istoric sînt a- 
rătate realizările remarcabile cu care 
ne.am prezentat la Congres, sînt des
chise perspective foarte largi, sînt tra
sate sarcini pentru noua perioadă, este 
fundamentat în mod profund și multi
lateral programul măreț al partidului 
în domeniul construcției comuniste.

Acest program are o puternică for
ță vitală, un caracter realist întrucit 
a fost elaborat cu participarea între, 
gului popor, se bazează pe extrem de 
bogata experiență de luptă glorioasă 
pentru crearea societății noi, acumu
lată de partid timp de mulți ani. Va
loarea deosebită a raportului constă 
în aceea că el ne convinge, simplu și 
clar, prin forța faptelor, a calculelor 
economice de necontestat și printr-un 
optimism luminos, prin încrederea în 
realitatea construirii comunismului în
tr-un viitor apropiat în țara noastră.

In continuare, A. B. Aristov a vor
bit despre problemele întrecerii econom 
mice dintre Uniunea Sovietică și 
S.U.A., despre ritmul mai înalt de 
dezvoltare a industriei sovietice în 
comparație cu ceea ce se petrece în 
țările capitaliste.

Analizînd dezvoltarea economiei 
Uzbekistanului, S. KAMALOV, prim-se- 
cretar al C.C. al P.C. din Uzbekistan

ultimii trei ani 
industrială a 

sută. O lar- 
produc-

a declarat că în 
producția globală 
crescut cu 20 la 
gă dezvoltare cunoaște 
ția de mașini agricole pentru 
cultura bumbacului în U.R.S.S., de 
utilaje pentru industria textilă și 
chimică. A crescut mult extracția de 
țiței, cărbuni și gaze, de metale ne
feroase și rare.

Republica a dobîndit succese apre
ciabile în dezvoltarea culturii bumba
cului și altor ramuri ale agriculturii, 
în anul 1958 Uzbekistanul a vîndut 
statului 2.946.000 tone bumbac — cu 
514.000 tone mai mult decît în 1953. 
Republica furnizează pentru prima 
oară țării o asemenea cantitate _ din 
această materie primă valoroasă.

Președintele ședinței anunță că au 
sosit pionieri pentru a saluta Congre
sul. Delegații și oaspeții se ridică în 
picioare, primind cu căldură pe tinerii 
leniniști.

In acordurile unui marș pionieresc, 
sute de băieți și fetițe in cămăși și blu
ze albe au umplut toate locurile de 
trecere din sală și locul din fața tri
bunei- Cravatele roșii și steagurile pio
nierești, buchetele de flori cu care au 
venit copiii la Congres, baloanele pe 
care le țin in mină pionierii cei mai 
mici par din depărtare un minunat co
vor din basme. «

Sub arcadele sălii răsună puternic 
glasul copiilor:

...Congresul noilor făptuiri 
Și al victoriilor viitoare. 
Congresului al XXI-lea 
De la pionieri — salutare.

Salutul pionieresc în versuri adresat 
Congresului a fost subliniat in repetate 
rînduri de aplauzele delegaților și 
oaspeților. Copiii au povestit despre 
faptele lor pionierești, despre invăță- 
mint și odihnă, despre năzuințele și 
visurile lor.

Glorie patriei! Glorie Partidului! 
Trăiască comunismul! — așa și-au în
cheiat copiii salutul lor, fluturînd dea
supra capetelor cravatele de pionieri. 
Ședința din după-amiaza de 31 ianua
rie a Congresului, care s-a ținut sub 
președinția tovarășului N. A. Muhit-

dinov, membru al -Prezidiului C.C. 
al P.C.U.S., secretar al C.C. al 
P.C.U.S., a început prin cuvîntarea 
tovarășului P- N. POSPELOV, mem
bru supleant al Prezidiului C.C. ai 
P.C.U.S, secretar al C.C. al P.C.U.S.

P. N. Pospelov a subliniat marea 
însemnătate a raportului tovarășului 
N. S- Hrușciov, care înfățișează ma. 
rea victorie a poporului sovietic. Ra
portul pune și fundamentează profund 
probleme de cea mai mare importanță 
ale teoriei marxist,leniniste, legate de 
noua etapă a construcției comuniste. 
Raportul dezvăluie perspectivele însu. 
flețitoare și căile concrete de dezvol
tare a societății sovietice de la socia
lism la comunism.

Cei trei ani care au trecut de la 
Congresul al XX.lea al P.C.U.S., a 
spus P. N. Pospelov, au fost ani plini 
de muncă creatoare a poporului sovie
tic, de luptă încununată de succes a 
lumii socialiste, care crește și se în
tărește, împotriva forțelor reacțiunii 
pe cale de dispariție. Acești trei ani 
vor intra în istorie ca una din pagi, 
nile cele mai glorioase. întregul po
por sovietic. întregul nostru partid au 
muncit în acești ani cu abnegație, ca 
o singură familie strîns unită, pentru 
traducerea în viață a hotărîrilor Con
gresului al XX-lea al P.C.U.S. și nu
mai grupul antipartinic Malen
kov, Kaganovici, Molotov, Bulganin 
și Șepilov a încercat să revizuiască 
linia generală leninistă a partidului, 
s-a străduit să semene neîncredere în 
importantele măsuri politice și econo, 
mice înfăptuite de partid, a vrut să 
împiedice îndeplinirea hotărîrilor Con
gresului al XX-lea, mersul nostru 
înainte. Dar această grupare jalnică 
a fost condamnată de întregul partid.

In continuare P. N. Pospelov a vor
bit despre prestigiul crescînd al Uniu. 
nii Sovietice.

P. N. Pospelov a analizat în conti
nuare unele teze teoretice din rapor
tul tovarășului N. S. Hrușciov, care 
sînt de o însemnătate programatică.

Vorbitorul a criticat aspru pe revi
zioniștii iugoslavi. Acești renegați ai 
marxismului, a spus el, intenționau să 
dezbine mișcarea muncitorească inter
națională. să ciștige prin aceasta un 
capital politic și să Intre în grațiile 
protectorilor lor de peste ocean. Dar ei 
au obținut contrariul. In lupta împotri
va revizionismului contemporan par
tidele marxiste frățești și-au sporit vi
gilența, și-au întărit unitatea de luptă 
și au dat o ripostă unanimă conducă
torilor iugoslavi.

In încheierea cuvîntărli sale, P. N. 
Pospelov a declarat: Raportul prezen
tat de N. S. Hrușciov la cel de-al XXI- 
lea Congres al P.C.U.S. este un 
program măreț al construcției desfă
șurate a societății comuniste în ța
ra noastră, un program care entu
ziasmează prin claritatea, grandoa
rea și realismul sarcinilor trasate. 
Cînd aprofundezi esența minunatei 
simfonii a giganticelor cifre ale pla
nului septenal, dincolo de care se află 
munca zecilor de milioane de cons
tructori activi ai comunismului, devi
ne limpede că îndeplinirea acestui plan 
va deschide era comunismului pe 
planeta noastră, va servi drept puter
nică forță motrice pentru avîntul tu
turor țărilor socialiste.

S-a dat apoi cuvîntul tovarășului 
A. 1. MIKOIAN. El a spus că, jude
cind după formularea ordinei de zi, 
problema discutată la Congres ar 
putea părea seacă, dar raportul tova. 
rășului Hrușciov a răsunat ca o sim
fonie majestuoasă a construcției co
muniste, raportul depășește cu mult 
limitele planului septenal. In raport 
6înt formulate un șir de teze de cea 
mai mare importanță, care îmbogă
țesc teoria marxist-leninistă a trecerii 
de la socialism la comunism. Congre
sul al XXI-lea reprezintă o dezvolta
re organică a ideilor Congresului al 
XX.lea, ale cărui teze teoretice princi
pale au fost confirmate pe deplin tn 
toate privințele de viață, au rezistat 
încercării timpului atît sub raportul 
construcției de partid și al dezvoltării 
interne a țării, cît și în domeniul in
ternațional. La actualul Congres con
tinuăm linia adoptată de Congresul al 
XX-lea.

In legătură cu aceasta pare stranie 
poziția presei iugoslave. In ziarele iu
goslave nu s-a găsit loc pentru a re
lata poporului obiectiv și complet des
pre planul septenal al U.R.S.S. Nu 

A. I. Mikoian a-a ocupat în conți- cumva se explică aceasta prin faptul 
nuare de principalele direcții ale pla- că revizioniștii iugoslavi vor să as- 
nului septenal. El a subliniat marile ■ cundă oamenilor muncii din țara lor 
schimbări calitative care au intervenit succesele Uniunii Sovietice și să pri

mească încă o dată mulțumiri dinîn societatea sovietică și a atras a- 
tenția în special asupra creșterii gi
gantice a nivelului cultural al clasei 
muncitoare și țărănimii. Vor fi de o 
însemnătate uriașă măsurile concrete 
care au ca scop ștergerea treptată a 

In incinta Kremlinului: N. S. Hrușciov, prim-secretar al C.C. al P.C.U.S., A. I. Mikoian și A. I. Kiricenko mem
bri ai Prezidiului C.C. al P.C.U.S. printre delegații la Congres.
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granițelor dintre munca intelectuală șl 
cea fizică, dintre oraș și sat Demo. 
crația sovietică continuă să se dez
volte.

A. I. Mikoian a arătat că în perioa. 
da de după Congresul al XX-lea al 
partidului, raportul de forțe s-a schim
bat în favoarea lagărului păcii și so. 
cialismului, a crescut puterea 
țărilor socialiste în ansamblu TEZA 
CONGRESULUI AL XX-LEA CA IN 
PREZENT RĂZBOAIELE NU SÎNT 
O INEVITABILITATE FATALA NU 
NUMAI CA ȘI-A DOVEDIT ViABI- 
LITATEA, DAR A ȘI FOST ADOP
TATA DE TOATE FORȚELE CARE 
SE RIDICA ÎMPOTRIVA UNUI NOU 
RĂZBOI.

A. I. Mikoian și-a consacrat o par
te însemnată a cuvîntării rezultate
lor recentei sale vizite în S.UA.

In partea finală a cuvîntărli sale, A. 
I Mikoian s-a referit la problemele co
merțului exterior sovietic, îndeosebi la 
comerțul cu Statele Unite ale Americil. 
Sîntem gata, a declarat el, să ne așe
zăm la aceeași masă cu americanii și 
săme înțelegem cu ei cu privire la li
vrări reciproce pe 3, 5 și chiar 7 ani, 
dacă guvernul S.U.A. o va dori. Pla
nul septenal pe care îl dezbatem, a de
clarat A. I. Mikoian, prevede dublarea 
comerțului cu țările capitaliste.

In ședința din seara de 31 ianua
rie a Congresului au rostit cuvîntări 
de salut reprezentanți ai partidelor 
comuniste frățești: MAX REIMANN, 
prim-secretar al C.C. al Partidului 
Comunist din Germania, JOHANN 
KOPLENIG, președintele Partidului 
Comunist din Austria, HARRY POL- 
LITT, președintele Comitetului execu
tiv al Partidului Comunist al Marii 
Britanii, KNUD ESPERSENN, pre
ședintele Partidului Comunist din 
Danemarca, EMIL LOEVLIEN, pre
ședintele Partidului Comunist din 
Norvegia, KENDZI MIAMOTO, se
cretar general al CC. al Partidului 
Comunist din Japonia.

In ședința din dimineața zilei de 2 
februarie, care s-a deschis sub pre
ședinția tovarășei E. A. Furțeva, 
primul a luat cuvîntul tov. 1. T. 
NOVIKOV, ministrul Construcției 
de centrale electrice. Referindu-se 
la problemele dezvoltării energe
ticii sovietice, el a subliniat că, încă 
din primele zile ale formării statului 
sovietic, partidul a acordat o impor
tanță primordială electrificării țării.

Încă din anii grei ai instaurării 
puterii sovietice a fost întocmit din 
inițiativa și sub conducerea lui V. I. 
Lenin primul plan de electrificare a,
Rusiei — planul G.O.E.L.R.O. — care 
prevedea ca în decurs de 10—15 ani 
să fie construite 30 de centrale elec
trice regionale cu o capacitate totală 
de 1.750.000 kw. Marele Lenin a 
numit acest plan cel de-al doi
lea program al partidului. Acum 
însă, partidul nostru a elaborat 
un plan care prevede ca în numai 
șapte ani să se construiască și să se 
pună în funcțiune noi centrale elec
trice mari cu o capacitate totală de 
50—60 milioane kW, adică de aproape 
35 de ori mai mult decît prevedea pla
nul G.O.E.L.R.O. ACEASTA REPRE
ZINTĂ APROXIMATIV ATIT CIT AU 
CONSTRUIT ȘI AU PUS IN FUNC
ȚIUNE ANGLIA, FRANȚA ȘI GER
MANIA OCCIDENTALA LUATE ÎM
PREUNA, IN ÎNTREAGA LOR EXIS
TENȚA.

A luat apoi cuvîntul tov. N. G. IG
NATOV.

Lucrările celui de-al XXI-lea Con
gres al partidului, grandioasele pers
pective ale dezvoltării economiei na
ționale, care se discută acum, a spus 
printre altele vorbitorul, au un 
ecou extrem de puternic dincolo de 
hotarele Uniunii Sovietice. Chiar și 
presa burgheză reacționară, ostilă 
Uniunii Sovietice, este nevoită să a
corde o mare atenție dezvoltării eco
nomiei U.R.S.S. în cadrul septenalului 
și rezervă un spațiu considerabil în 
paginile ei prezentării lucrărilor Con-, 
greșului.

partea imperialiștilor, așa cum au 
primit și pînă acum pentru calomniile 
la adresa țărilor socialiste ?

N. G. Ignatov a vorbit apoi amă
nunțit despre dezvoltarea agriculturii 

în septenal. Succesele industriei so
cialiste, a. subliniat el, permit să se 
asigure mecanizarea complexă a tu
turor lucrărilor agricole și sporirea 
rapidă a producției agricole, ceea ce 
are o importanță primordială pentru 
ridicarea nivelului de trai al poporu
lui.

Tn ceea ce privește, agricultura^ 
principala sarcină continuă să rămîna 
sporirea prin toate mijloacele a. pro
ducției de cereale, baza întregii pro
ducții agricole.

Puternicul avînt a! economiei cerea
liere. a continuat vorbitorul, constituie 
baza pentru îndeplinirea înainte de 
termen a sarcinilor în domeniul pro
ducției de carne și lapte. Ținînd seama 
.le interesele poporului, partidul a pro
iectat să se sporească producția anua
lă. de carne pînă la 16 milioane de 
tone greutate de tăiere. Dar agricul
tura noastră dispune de rezerve și 
posibilități uriașe. Dacă acestea vor 
fi folosite cu pricepere, sarcinile sep
tenalului vor putea fi depășite. Pen
tru. a ajunge S.U.A. în ceea ce pri
vește producția de carne pe cap de lo
cuitor, trebuie să obținem anual 20-21 
milioane de tone de carne.

In satul sovietic se desfășoară pe 
scară largă întrecerea socialistă pen
tru sporirea producției de carne, lapte 
și alte produse animaliere.

In 1958, a spus în continuare N. G. 
Ignatov, producția de lapte a U.R.S.S. 
a fost de 57.800.000 tone. Aceasta 
reprezintă cu 700.000 de tone mai 
mult decît s-a produs în S.U.A. Noi 
am depășit Statele Unite ale Americii 
în ceea ce privește volumul produc
ției de lapte și in curînd le vom de
păși și în ceea ce privește producția 
de lapte pe cap de locuitor.

In timp ce în S.U.A., a subliniat 
N. G. Ignatov, în ultimii ani produc
ția de carne, lapte și unt pe cap de 
locuitor scade, agricultura noastră 
socialistă, dezvoltîndu-se într-un ritm 
rapid, asigură o creștere permanentă a 
producției principalelor tipuri de pro
duse. Nu este departe timpul cînd j>e 
masa fiecărui om sovietic se vor găsi 
cantități pe deplin suficiente de car
ne, lapte, unt, zahăr, legume, fructe, 
struguri și alte produse.

In numele Comitetului Central al 
Partidului Comunist din Siria', în nu
mele tuturor patrioților sirieni devotați 
cauzei independenței, cauzei eliberării 
poporului arab, Congrsul a fost sa
lutat de tov. HALED BAGDAȘ, 
secretar general al Comitetului Cen
tral al Partidului Comunist din Siria.

'Mărețele realizări prevăzute de pla
nul septenal, a declarat el, vor con
stitui o victorie a întregii omeniri pro
gresiste, o victorie a măreței cauze a 
păcii. Ele stîrnesc în regiunea siriană 
a Republicii Arabe Unite, ca și în în
treg Orientul Arab, entuziasm, bucu
rie și mîndrie pentru realizările obți
nute de marea și credincioasa prie
tenă.

Haled Bagdaș a subliniat că pasa
jul din raportul la Congresul al 
XXI-lea în care sînt analizate pro
blemele Orientului Arab reprezintă uri 
ajutor de neprețuit pentru mișcarea 
de eliberare arabă. Cuvintele tov. 
Hrușciov, a spus în continuare vorbi
torul își vor face drum spre inima fie
cărui patriot arab.

S-a dat apoi cuvîntul tov. JAMES 
JACKSON, secretar al Comitetului Na
țional al Partidului Comunist din 
S.U.A.

Dacă președintele Eisenhower, a de
clarat el, ar putea efectiv să 
spună, așa cum a spus aici tov. N. S. 
Hrușciov, că în țară nu există în pre
zent în închisori condamnați politici, 
mulți fruntași ai mișcării comuniste și 
muncitorești din S.U.A. ar putea să 
asiste și să salute acest Congres.

Referindu-se la situația din Parti
dul Comunist din S.U.A., J. Jackson 
a spus că acesta trăiește, trăiește în 
mase și participă la lupta lor de zi 
cu zi pentru dreptul la muncă, pențpu 
libertate și pace. In ciuda cruntelor 
persecuții din partea cercurilor reac
ționare, a spus el, partidul nostru a 
rezistat, el a extirpat din conducere 

revizionismului. Ne con
struim partidul pe pozițiile ferme ale 
marxism-leninismului.

J. Jackson a dat citire scrisorii de 
salut adresate Congresului de Comi
tetul Național al Partidului Comunist 
din S.U.A. El și-a încheiat cuvîntarea 
cu următoarele cuvinte spuse în limba 

cancerul

rusă: Trăiască pacea, trăiască comu
nismul 1

După o scurtă pauză, tov. N. V. 
Podgornîi, care prezida ședința, i-a dat 
cuvîntul tov. Z. N. NURIEV, prim-se
cretar al Comitetului regional din Baș- 
kiria al P.C.U.S.

Vorbitorul s-a ocupat printre altele 
și de rezervele a căror mobilizare va 
contribui la îndeplinirea cu succes a 
septenalului.

Apoi s-a urcat la tribună tov. N. M. 
ȘVERNIK. Partidul Comunist, a spus 
el, a întîmpinat cel de-al XXl-lea 
Congres al său la hotarul unor trans
formări istorice de cea mai mare im
portanță, mai unit decît oricînd, indi
solubil legat de popor, pășind cu fer
mitate înainte, spre țelul său final — 
construirea societății comuniste.

In continuare, N. M. Șvernik a vor
bit despre modul în care grupul anti
partinic Malenkov, Kaganovici, Molo
tov, Bulganin și Șepilov, astăzi de
mascat și zdrobit din punct de vedere 
ideologă:, s-a străduit să submineze 
linia generală a partidului în toate 
problemele de importanță vitală, a în
cercat să spargă unitatea rîndurilor 
partidului. Dar viața și-a bătut joc 
de reacționari confirmind justețea 
măsurilor adoptate de partild în inte
resul poporului sovietic. Partidul, a 
subliniat vorbitorul, învinge întotdea
una datorită devotamentului său față 
de leninism, datorită unității și coeziu
nii rîndurilor sale.

Tov. D. M. MATIUȘKIN (delegat 
din partea organizației de partid din 
Krasnodar) s-a ocupat de perspecti
vele de dezvoltare a economiei aces
tui bogat ținut.

Economia colhozurilor, care se în
tărește, a spus vorbitorul, șterge ho
tarele dintre oraș și sat, permite ar- 
telurilor agricole să investească fon
duri uriașe pentru construcții și pentru 
amenajarea stanițelor. Anul trecut, ve
niturile artelurilor agricole au totalizat 
aproximativ 4 miliarde de ruble, văr- 
sîndu-se peste un miliard de ruble în 
fondurile indivizibile și cheltuindu-se 
pentru construcții 650 milioane de ru
ble — de șase ori mai mult decît în 
anul 1953. Și aceste venituri vor crește 
mereu. De aceea, a spus D. M. Matiuș- 
kin în încheiere, este necesar ca orga
nizațiile de cercetări științifice și de pro
iectări să ajute colhozurile în elabo
rarea proiectelor de reconstruire a sa
telor, iar industria să le ajute prin in
dustrializarea lucrărilor de construcții.

Congresiștii au întîmpinat cu căl
dură pe tov. SALAM ADIL, reprezen
tantul Partidului Comunist din irak.

Masele largi populare ale țării noas
tre, a spus el, și-au dat seama de mult 
și din proprie experiență de însemnă
tatea victoriilor repurtate de Uniunea 
Sovietică pentru cauza lor vitală, cauza 
eliberării Irakului de sub jugul impe
rialismului, a obținerii independenței 
naționale.

La 14 iulie s-a înfăptuit glorioasa 
revoluție din Irak, a fost răsturnată 
puterea acoliților imperialismului. Re
voluția a transformat Bagdadul din- 
tr-o bază de comploturi și agresiuni 
împotriva națiunii arabe într-un bas- 
tibn al independentei arabe, a spus 
S. Adil.

Incheindu-și cuvîntarea, reprezentan
tul Partidului Comunist din Irak a ară
tat că planul septenal examinat de 
Congresul al XXI-lea al P.C.U.S. a- 
duce o nouă contribuție la cauza 
păcii în întreaga lume, la cauza întă
ririi puternicului lagăr socialist.

S-a dat cuvîntul tov. POMPEIO 
A4ARQUEZ, membru al Biroului Poli
tic al P.C. din Venezuela. Victoriile 
voastre, a spus el, sînt de o mare în
semnătate pentru poporul venezuelez 
și pentru viitorul lui, deoarece ele 
stau mărturie întăririi forțelor priete
nilor lui, țările sistemului mondial so
cialist, și slăbirii dușmanilor lui, mo
nopolurile americane.

Ședința de luni după-amiază a celui 
de-al XXl-lea Congres al P.C.U.S. a 
fost prezidată de Anastas Mikoian.

Primul a luat cuvîntul VICTOR 
GR1Ș1N, președintele Consiliului Cen
tral al Sindicatelor din UjR.S.S., care 
numără 52 milioane de membri.

Referindu-se la sarcinile sindicatelor 
sovietice, vorbitorul a subliniat că în 
primul rînd ele vor acorda ajutor miș
cării patriotice a oamenilor muncii so
vietici pentru îndeplinirea înainte de 
termen — în 5-6 ani — a planului sep
tenal de dezvoltare a economiei națio
nale a U.R.S.S.

In numele Partidului Comunist din 
Algeria, al poporului algerian, Congre
sul a’ fost salutat de LARBI BUHALI, 
prim-secretar al Partidului Comunist 
din Algeria, care a relevat participa
rea comuniștilor algerieni la lupta pen
tru eliberarea națiefnală dusă de între
gul popor algerian împotriva colonialiș
tilor francezi.

ARNEDO ALVARES, secretar gene
ral al C.C. al Partidului Comunist din 
Argentina, a arătat în cuvîntul său de 
salut că P.C. din Argentina, ridicînd 
sus steagul revendicărilor populare și 
naționale, depune toate eforturile pen
tru realizarea unității clasei munci
toare și a unității de acțiune a tuturor 
forțelor populare.

ALI YATA, prim-secretar al C.C. al 
Partidului Comunist din Maroc, a vor
bit despre lupta eroică și activitatea co
muniștilor marocani care aspiră spre 
consolidarea tuturor forțelor patriotice 
din țară pentru a da lovituri complo
turilor imperialiste.

Ultimul a luat cuvîntul RODNEY 
ARISMENDI, prim-secretar al Comi
tetului Național al Partidului Comu
nist din Uruguay. însuflețiți de cel 
de-al XXI-lea Congres al dvs-, a spus 
el printre altele, ne vom strădui să 
îmbunătățim munca de construcție a 
partidului clasei muncitoare din Uru
guay, atît de necesară pentru dezvol
tarea luptei popoarelor latino-ameri- 
cane.

La 4 februarie s-au împlinit II ani 
de la semnarea Tratatului de prietenie, 
colaborare și asistență mutuală dintre 
țara noastră și Uniunea Sovietică. Ex
presie a prieteniei sincere și adinei ce 
unește cele două popoare, Tratatul ro- 
mîno-sovietic corespunde pe deplin ce
lor mai fierbinți năzuinți ale poporu
lui nostru. El reprezintă primul act in
ternațional pe care Romînia l-a în
cheiat cu o mare putere pe baza de
plinei egalități în drepturi.

Prietenia dintre poporul nostru și 
popoarele Uniunii Sovietice are a* 
dinci rădăcini în trecut. Ea s-a născut 
șl s-a cimentat in focul luptei comune 
împotriva asupritorilor. Relațiile de 
prietenie cu Uniunea Sovietică dorite 
cu căldură de poporul romin, au de
venit puternice, de nezdruncinat, in 
anii ce au urmat eliberării țării noa
stre de sub jugul fascist de către glo
rioasa Armată Sovietică.

Tratatul romîno-sovietic semnat a- 
cum 11 ani a marcat începutul unei 
noi etape în relațiile de prietenie șl 
colaborare frățească, dintre cele două 
țări. Perioada care a trecut de la 
semnarea Tratatului dovedește din 
plin cît de avantajoasă este pentru 
țara noastră această colaborare. Ajuto
rul pe care ni l-a acordat și ni-1 a- 
cordă din toată inima poporul sovietic 
ne-a ajutat să transformăm Rominia 
dintr-o țară a plugului de lemn, așa 
cum era într-un trecut nu prea înde
părtat, într-o țară industrial-agrară, 
multilateral dezvoltată. Bizuindu-se 
pe sprijinul frățesc al Uniunii Sovie
tice, poporul nostru merge cu pași si
guri pe calea socialismului. In scurtă 
vreme el a izbutit să-și făurească o 
industrie socialistă în plin avint șl să 
asigure o continuă înflorire «gricul- 
turii.

Nu există domeniu de activitate in 
care să nu se simtă sprijinul frățesc 
pe care ni-1 acordă Uniunea Sovietică. 
Multe din mașinile și instalațiile fabri
cilor și uzinelor noastre sint impor
tate din Uniunea Sovietică. Printre 
altele, Uniunea Sovietică ne livrează 
cea mai mare parte a utilajului pentru 
viitorul gigant al industrie! noastre 
chimice — marele combinat de la 
Borzești — utilajele fabricii de îngră
șăminte azotoase cu o capacitate de

Gospodăria colectivă 
„Prietenia romîno-coreeană“

Marți, într-un cadru festiv, a avut 
loc adunarea membrilor gospodăriei 
agricole colective din comuna Făcă- 
eni, regiunea Constanța. în cadrul 
căreia colectiviștii au răspuns la 
chemarea la întrecere pe care le-au 
adresat.o recent membrii cooperativei 
agricole „Prietenia coreeano-romînă" 
din comuna Sambon din R. P. D, 
Coreeană.

La adunare au participat Kim Ben 
Dik. ambasadorul R.P.D. Coreene la 
București, și membri ai ambasadei, 
tov. Eugen Alexe. adjunct al mi
nistrului Agriculturii și Silviculturii,

Criza de guvern din Italia 
și urmările ei

Criza de guvern din Italia a făcut 
parte din rindul evenimentelor politice, 
ușor de prevăzut- Observatorii politici 
de pe malul Tibrului o prevesteau in
sistent cu circa o lună de zile înainte 
de a se produce. Fanfani, șeful guver
nului italian, s-a zbătut din răsputeri 
să împiedice declanșarea crizei. Ca să 
abată atenția italienilor de la gravele 
probleme economice și sociale nerezol
vate, Fanfani s-a călătorit în țările 
Orientului Arab, în Turcia și Grecia, 
asumindu-și rolul de mediator între 
popoarele din această regiune, pe de o 
parte, și Franța și Anglia, pe de altă 
parte. Presa aflată tn slujba partidului 
democrat creștin s-a ocupai pe
larg de vizita lui Fanfani prezen-
ttnd-o ca un succes al politicii
externe a statului italian. încercă
rile lui Fanfani și ale presei mo
nopolurilor de a-i face pe italieni să 
uite că le e stomacul gol, că n-au lo
cuințe, că sporesc numărul șomerilor 
au eșuat. Guvernul Fanfani, din 
totdeauna șubred, a început să se des
trame. Mai tntîi a demisionat din pos
tul de ministru democrat-creștinul 
Togni. I-a urmat social-democratul Vi- 
gorelli, fost ministru al Muncii, care 
și-a motivat demisia prin faptul că gu
vernul nu a rezolvat nici una din ar
zătoarele probleme social-economice ale 
Italiei. Pus într-o situație grea, Fan
fani s-a văzut nevoit să prezinte demi
sia întregului guvern la 26 ianuarie. 
Actuala criză va fi cea mai grea și 
mai îndelungată din toate crizele care 
au lovit Italia în cei peste 10 ani de 
guvernare democrat-creștină, au spus 
observatorii politici din Roma. Eveni
mentele ce au urmat după declanșarea 
crizei le confirmă previziunile. Cu ex
cepția Partidului Comunist, luptător 
încercat pentru fericirea poporului ita
lian, toate celelalte partide politice sint 
măcinate de numeroase și grave sci
ziuni interne. Partidul social democrat, 
cu ajutorul căruia democrat-creștinii 
au guvernat pînă acum se altă tn pra
gul fracționării. Intr-o ședință, aproa
pe jumătate din membrii conducerii 
partidului s.au pronunțat hotărît împo
triva colaborării cu partidul democrat- 
creștin. La ședința aceasta s-a pus 
chiar problema destituirii liderului 
Giuseppe Saragat din conducerea par
tidului. Peste două zile — adică la 8 
februarie — membrii conducerii care 
s-au pronunțat împotriva colaborării 
cu partidul democrat-creștin vor ține 
un Congres care, de fapt, marchează 
o rupere în două a partidului social- 
democrat- Matteoti, unul din liderii a- 

210.000 tone pe an și cu posibilități da 
dublare a acestei capacități etc.

Acordul încheiat zilele acestea la 
Moscova intre Ministerul Comerțului 
al R. P. Romine și Ministerul Comtr- 
țului Exterior al U.R.S.S. prevede n.ă- 
rirea în acest an a volumului schimbu
lui reciproc de mărfuri în comparație 
cu 1958.

De un mare folos ne este ajutorul și 
bogata experiență a Uniunii Sovietice 
și pentru dezvoltarea agriculturii 
noastre. Mii și mii de diferite mașini 
agricole primite din Uniunea Sovietică 
său fabricate cu ajutor sovietic lucrează 
pe ogoarele țării noastre. Metodele 
stabilite de știința și practica agricolă 
sovietică sînt aplicate cu succes în 
unitățile noastre agricole. Schimbul de 
delegații agricole dintre Uniunea So
vietică și țara noastră ne-a ajutat să 
cunoaștem și să aplicăm pe scară 
largă Înalta experiență a țărănimii col
hoznice. Sute de studenți și specia
liști agricoli și-au făcut sau și-au de- 
săvîrșit studiile în Uniunea Sovietică! 
șl numărul acestora este în continuă 
creștere.

Tratatul romîno-sovietic de priete
nie, colaborare și asistență mutuală 
s-a dovedit a fi o chezășie sigură a 
independenței noastre de stat, o stîncă 
de granit în fața uneltirilor dușmani
lor păcii și socialismului. Alianța cu 
Uniunea Sovietică, unitatea tuturor 
țărilor socialiste constituie o pavăză 
sigură a securității patriei noastre ca 
șl a tuturor țărilor lagărului socialist,

Sărbătorirea împlinirii a 11 ani de 
ia semnarea Tratatului romîno-sovietic 
«re loc în momentul cînd la Moscova 
se desfășoară lucrările celui de-al 
XXI-lea Congres extraordinar at 
P.C.U.S. Înfăptuirea mărețului plan 
șeptenal pe care îl dezbate Congresul 
va crea noi posibilități pentru lărgi
rea colaborării și într-ajutorării fră
țești între țările lagărului socialist.

Felicitînd din toată inima poporul 
sovietic pentru strălucitele succese ob
ținute pînă acum în domeniul dezvol
tării economiei sale naționale și pen
tru uriașa contribuție adusă la cauza 
păcii și prieteniei între popoare, oa
menii muncii din țara noastră îi urea
ză succes deplin în realizarea grandio^ 
sulul plan șeptenal, de pe urma căruia 
vor beneficia toate țările socialiste, în
treaga lume.

Petre Ionescu, secretar al Comitetu
lui regional de partid Constanța.

Citind răspunsul la chemarea la în
trecere a cooperativei agricole din 
Sambon, tov. Ion Albulescu, inginerul 
agronom al gospodăriei agricole co
lective din Făcăeni. a arătat printre 
altele că în acest an colectiviștii din 
Făcăeni s-au angajat să obțină o pro
ducție medie de 2.000 kg. grîu 3.000 
kg. porumb, 3.500 kg. orez, 30 000 kg. 
sfeclă de zahăr la hectar.

Adunarea a aprobat în unanimitate 
propunerea ca gospodăria agricolă co
lectivă din comuna Făcăeni să poarte 
numele „Prietenia romino-coreeană*, 

ripei ce se pronunță împotriva lui Sa
ragat, a arătat că dacă partidul so
cial-democrat continuă să intre intr-o 
coaliție guvernamentală cu democrat- 
creștinii, Italia va avea, mai devreme 
sau mai tîrziu, soarta Franței. Sciziu
nea este adincă și-n rindul altor gru
pări politice. In rindul democrat-crești
nilor, criza internă este atît de grea 
Incit Fanfani s-a văzut în situația de 
a scrie o nouă cerere de demisie. La 
puține zile după prezentarea demisiei 
guvernului, Fanfani a demisionat șl 
din postul pe care-l avea în conduce
rea partidului democrat-creștin.

Continuîndu-și consultările în vede
rea înlăturării crizei, Giovanni Gronchi, 
președintele Italiei, a avut întrevederi 
cu numeroși oameni politici printre 
care și cu senatorul comunist Pietro 
Sechia. După întrevederea sa cu pre
ședintele, Sechia a declarat că fără 
participarea tuturor forțelor democra
tice în alianță cu muncitorii, țăranii 
și păturile mijlocii de la orașe și sate 
nu poate fi realizat un program care 
să exprime interesele populației și să 
pună capăt politicii de violență și a- 
buzuri a grupurilor monarhiste și cle
ricale.

Poziția Partidului Comunist este u* 
nanim aprobată de oamenii muncii din 
Italia. Adoptarea ei ar stinge criza ac
tuală și ar deschide poporului italian 
perspective luminoase. Grupările de 
dreapta aflate în slujba monopolurilor 
și moșierimii împiedică formarea unui 
guvern care să unească toate forțele 
democratice ale țării. Grupările de 
dreapta — fiind prea slabe pentru a 
putea guverna direct — au hotărît să 
sprijine aducerea la clrma Italiei a 
unui nou guvern democrat-creștin. 
Manevrele democrat-creștinilor, ale 
monarhiștilor și ale altor partide de 
dreapta pot fi dejucate numai prin 
unirea tuturor forțelor democratice 
și-n primul rînd a partidelor clasei 
muncitoare.

Zilele trecute s-a anunțat că preșe
dintele Giovanni Gronchi a respins 
demisia guvernului Fanfani pentru 
motivul că această demisie nu a fost 
provocată de un vot formal de neîn
credere al parlamentului. Președintele 
a cerut ca guvernul demisionar să se 
prezinte fără întîrziere în fața parla
mentului pentru a-i solicita votul de 
încredere.

Este însă foarte puțin probabil că 
date fiind numeroasele defecțiuni pro
duse tn rîndurile aliaților partidului 
clerical și chiar șl tn rîndurile acestui 
partid, guvernul să poată spera îit 
obținerea acestui vot.
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